

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်

မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်

အမိန့်ကြော်ငြာစာ

အမှတ် ၇ / ၂၀၁၄

နေပြည်တော်၊ ၁၃၇၆ ခုနှစ်၊ သီတင်းကျွတ်လဆန်း ၇ ရက်

(၂၀၁၄ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၃၀ ရက်)

နိုင်ငံခြားသုံးငွေစီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေ (၂၀၁၂ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ဥပဒေ နိုင်ငံခြားသုံးငွေစီမံခန့်ခွဲမှု အမှတ် ၁၂) ပုဒ်မ ၄၉ (က)အရ အပ်နှင်းထားသော လုပ်ပိုင်ခွင့်များကို ကျင့်သုံး စည်းမျဉ်း ဤ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်သည် နိုင်ငံခြားသုံးငွေလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ခွင့်လိုင်စင် ရရှိသူများက ၎င်းတို့ထံ ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်သူများအတွက်လည်းကောင်း၊ ၎င်းတို့၏ ကိုယ်တိုင်အတွက်လည်းကောင်း နိုင်ငံခြားသုံးငွေလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် လိုက်နာကျင့်သုံးရန် အောက်ပါစည်းမျဉ်းကို ထုတ်ပြန် လိုက်သည်။

အခန်း (၁)

အမည်နှင့် အဓိပ္ပါယ်ဖော်ပြချက်

- ၁။ ဤစည်းမျဉ်းကိုနိုင်ငံခြားသုံးငွေစီမံခန့်ခွဲမှုစည်းမျဉ်းဟုခေါ်တွင်စေရမည်။
- ၂။ ဤစည်းမျဉ်းတွင်ပါရှိသော စကားရပ်များသည် နိုင်ငံခြားသုံးငွေစီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေတွင်ပါရှိသည့်အတိုင်း အဓိပ္ပါယ်သက်ရောက်စေရမည်။ ထို့ပြင် အောက်ပါစကားရပ်များသည် ဖော်ပြပါအတိုင်းအဓိပ္ပါယ် သက်ရောက်စေရမည်-
 - (က) ခွင့်ပြုနိုင်သောလွှဲပြောင်းပေးချေမှု ဆိုသည်မှာ မြန်မာနိုင်ငံတော် ခွင့်ပြုနိုင်သော ဗဟိုဘဏ်၏ ခွင့်ပြုမိန့်ဖြင့်သော်လည်းကောင်း သို့မဟုတ် ဤ လွှဲပြောင်းပေးချေမှု စည်းမျဉ်းအရသော်လည်းကောင်း ခွင့်ပြုနိုင်သောလွှဲပြောင်းပေးချေမှုများကို ဆိုလိုသည်။
 - (ခ) စာတမ်းအမှတ်အသားဆိုင်ရာ အထောက်အထား ဆိုသည်မှာ စာတမ်းအမှတ်အသား ငွေကြေးလွှဲပြောင်းပေးချေမှုများနှင့်ပတ်သက်၍ ခွင့်ပြုနိုင်သော ဆိုင်ရာ အထောက်အထား လွှဲပြောင်းပေးချေမှုဟု သတ်မှတ်ရန်အတွက် နိုင်ငံခြားသုံးငွေ လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ခွင့်လိုင်စင်ရရှိသူများက ၎င်းတို့ထံ ဆက်သွယ် ဆောင်ရွက်သူများထံမှ တောင်းခံရယူသည့် အထောက်အထား စာရွက်စာတမ်းများကို ဆိုလိုသည်။

အခန်း (၂)

နိုင်ငံခြားသုံးငွေလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ခွင့်လိုင်စင်ရရှိသူများ၏

လုပ်ငန်းနှင့်တာဝန်များ

၃။ ဤစည်းမျဉ်းတွင်ပါဝင်သည့် မည်သည့်အပိုဒ်တွင်မဆို စာတမ်းအမှတ် နိုင်ငံခြားသုံးငွေလုပ်ငန်း အသားဆိုင်ရာအထောက်အထားများကို ဖော်ပြသည့်အခါတိုင်းတွင်သက်ဆိုင်ရာ လုပ်ကိုင်ခွင့်လိုင်စင်ရရှိ ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးနှင့်ဆက်နွယ်မှု သို့မဟုတ် ချက်ချင်း သို့မဟုတ် ကြိုတင် သူများ၏ လုပ်ငန်းနှင့် စနစ်ဖြင့် နိုင်ငံခြားငွေရောင်းခြင်း သို့မဟုတ် ဝယ်ခြင်းကိစ္စတွင်ပတ်သက်မှု တာဝန်များ ရှိကြောင်း နိုင်ငံခြားသုံးငွေလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ခွင့်လိုင်စင်ရရှိသူများက တောင်းခံရ ယူပြီး ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခြင်းကို သေချာစွာ လုပ်ဆောင်ရန် တာဝန်ခံရမည်။ စာတမ်းအမှတ်အသားဆိုင်ရာ အထောက်အထားများသည် နိုင်ငံတကာတွင် အသိအမှတ်ပြုကာ လက်ခံကျင့်သုံးလျက်ရှိသည့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေး ဆိုင်ရာ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း သို့မဟုတ် အသိအမှတ်ပြုပြီးဖြစ်သည့် စာရင်း ကိုင်လုပ်ထုံးလုပ်နည်း၊ ကုန်သွယ်ရေး သို့မဟုတ် ဥပဒေလုပ်ထုံးလုပ်နည်း များအရ အောက်ပါရည်ရွယ်ချက်များအလို့ငှာ အသင့်လျော်ဆုံး အထောက် အထားများ ဖြစ်ရမည် -

- (က) သက်ဆိုင်ရာ နိုင်ငံခြားသုံးငွေလုပ်ငန်းများ၏ အမျိုးအစား၊ အဆင့်အတန်း၊ သဘာဝတို့ကို စိစစ်သတ်မှတ် အတည်ပြု ခြင်း၊
- (ခ) ပြည်တွင်း၌နေထိုင်သူများက ပြည်ပတွင် နေထိုင်သူများသို့ နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် ငွေပေးချေရန် သို့မဟုတ် ငွေလွှဲပြောင်းပို့ရန် လျှောက်ထားချက်မှန်ကန်ကြောင်းနှင့် လျှောက်ထားသူ မှန်ကန် ကြောင်း အထောက်အထားများရယူခြင်း၊ စိစစ်အတည်ပြုခြင်း နှင့် ပြည်တွင်း၌နေထိုင်သူများထံသို့ ပြည်ပတွင် နေထိုင်သူများက နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် ငွေပေးချေခြင်း သို့မဟုတ် လွှဲပြောင်းခြင်းကိစ္စ များအတွက် ငွေလွှဲပြောင်းခြင်း မှန်ကန်ကြောင်းနှင့် ငွေလွှဲပြောင်း သူ မှန်ကန်ကြောင်း အထောက်အထားများရယူခြင်း၊ စိစစ် အတည်ပြုခြင်း၊
- (ဂ) အထက်အပိုဒ်(ခ)ပါ နိုင်ငံခြားငွေဖြင့်ပေးချေခြင်း သို့မဟုတ် လွှဲပြောင်းခြင်း လုပ်ဆောင်ချက်၏ ငွေပမာဏနှင့်စာရင်း ရှင်းလင်းမည့် အချိန်ကာလတို့အတွက် အထောက်အထားများ ရယူခြင်း၊ စိစစ်အတည်ပြုခြင်း၊

(ဃ) နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် လွှဲပြောင်းပေးချေမှု လုပ်ဆောင်ချက်များတွင် ပါဝင်ပတ်သက်သည့် ပုဂ္ဂိုလ်များ၏ သတင်းအချက်အလက်များကို မှတ်တမ်းတင်ထားရှိခြင်း။

၄။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်ခွင့်လိုင်စင်ရရှိသူသည် နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် လွှဲပြောင်းပေးချေခြင်းကို ဆောင်ရွက်သည့်အခါ ပြည်တွင်း၌ နေထိုင်သူနှင့် ပြည်ပတွင်နေထိုင်သူအကြား သဘောတူညီချက်ကို တရားဝင်စာဖြင့် မှတ်တမ်းထားရှိပါက အပိုဒ် ၃ တွင် ဖော်ပြထားသည့်အချက်များအပြင် အောက်ပါစာတမ်းအမှတ်အသား အထောက်အထားများကို ရယူစိစစ် အတည်ပြုရမည်-

- (က) သက်ဆိုင်သူများ ကိုယ်တိုင် သို့မဟုတ် ကိုယ်စားလှယ်များက မှန်ကန်စွာ လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် တရားဝင်စာဖြင့် သဘောတူညီချက်မူရင်း၊
- (ခ) အဆိုပါလွှဲပြောင်းပေးချေခြင်းများအတွက် ဆက်စပ်လျက်ရှိသော စာရွက်စာတမ်းများနှင့် အဆိုပါစာရွက်စာတမ်းအထောက်အထားများသည် အများက အသိအမှတ်ပြုပြီးဖြစ်သည့် စာရင်းကိုင် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ၊ ကုန်သွယ်ရေး သို့မဟုတ် ဥပဒေလုပ်ထုံးလုပ်နည်းများဆိုင်ရာ ရှုထောင့်မှ လွှဲပြောင်းပေးချေခြင်းများအတွက် အထောက်အပံ့ဖြစ်စေသည့် သို့မဟုတ် ဖြည့်စွက်အထောက်အထားအဖြစ် စိစစ်ကြည့်ရှုနိုင်မည့် အချက်အလက်များ၊
- (ဂ) အဆိုပါ အထောက်အပံ့ဖြစ်စေသည့် သို့မဟုတ် ဖြည့်စွက်အထောက်အထားများအဖြစ် သက်ဆိုင်ရာ အရောင်း/အဝယ်အတွက် အတည်ပြုစာ၊ ကုန်ပို့လွှာ၊ ကုန်လက်ခံလွှာ၊ သင်္ဘောတင်စာရွက်စာတမ်း သို့မဟုတ် အခြားခေါင်းစဉ် အမျိုးမျိုးဖြင့် စာရွက်စာတမ်းများ၊ သယ်ယူပို့ဆောင်စရိတ် စာချုပ်စာတမ်းများ၊ ငွေလွှဲစာတမ်းများ၊ အာမခံပစ္စည်းများ၊ အာမခံစာချုပ်စာတမ်းများ၊ ခွင့်ပြုမိန့်များ၊ လိုင်စင်များနှင့် သို့မဟုတ် လွှဲပြောင်းနိုင်သည့် စာရွက်စာတမ်းများတို့အနက် အဆိုပါ ငွေလွှဲပြောင်းပေးချေမှုနှင့်သက်ဆိုင်သည့် အထောက်အထား စာရွက်စာတမ်းများ၊

(ဃ) အဆိုပါ သဘောတူညီချက်မူရင်းနှင့် အထောက်အပံ့ဖြစ်စေသည့် သို့မဟုတ် ဖြည့်စွက် အထောက်အထားများသည် အပိုဒ် ၃ (က) ၊ (ခ) နှင့် (ဂ) ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ သက်ဆိုင်ရာ နိုင်ငံခြားငွေလွှဲပြောင်းပေးချေမှုကို မှန်ကန်စွာ ဆောင်ရွက်ကြောင်း ကြည့်ရှုစစ်ဆေးနိုင်ရန်အတွက် အနည်းဆုံး လိုအပ်ချက်များ။

၅။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်ခွင့်လိုင်စင်ရရှိသူသည် နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် လွှဲပြောင်းပေးချေခြင်းကို ဆောင်ရွက်သည့်အခါ ပြည်တွင်း၌ နေထိုင်သူနှင့် ပြည်ပတွင်နေထိုင်သူအကြား သဘောတူညီချက်ကို တရားဝင်စာဖြင့် မှတ်တမ်းထားခြင်းမရှိပါက ဤစည်းမျဉ်းအရ မိမိတို့က တောင်းခံရယူပြီး ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသော နိုင်ငံခြားသုံးငွေလုပ်ငန်းများနှင့်သက်ဆိုင်သည့် စာတမ်းအမှတ်အသားဆိုင်ရာ အထောက်အထားများသည် အပိုဒ် ၃ ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များကို မပျက်ယွင်းစေဘဲ အပိုဒ် ၄(ခ)ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်အတွက် အထောက်အပံ့ဖြစ်စေသည့် သို့မဟုတ် ဖြည့်စွက်အထောက်အထားများ ဖြစ်စေရမည်။ အဆိုပါ အထောက်အပံ့ဖြစ်စေသည့် သို့မဟုတ် ဖြည့်စွက်အထောက်အထားများကို အနည်းဆုံးလိုအပ်ချက်အဖြစ် သတ်မှတ်ထားပြီး အထက်အပိုဒ် ၃(က) ၊ (ခ) ၊ (ဂ) နှင့် (ဃ) ပါ သက်ဆိုင်ရာ နိုင်ငံခြားသုံးငွေလုပ်ငန်းများအတွက် အဓိက လိုအပ်ချက်များကို စိစစ်အတည်ပြုရမည်။

၆။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်ခွင့်လိုင်စင်ရရှိသူသည် အပိုဒ် ၃ ၊ ၄ နှင့် ၅ ပါ အထောက်အထား စာရွက်စာတမ်းမူရင်းများကို မရရှိနိုင်သည့်အခါတွင် ယင်းအထောက်အထား စာရွက်စာတမ်းများ၏ တာဝန်ခံ မိတ္တူမှန်၊ ဖက်စ် သို့မဟုတ် အီလက်ထရောနစ်စနစ်ဖြင့်ပေးပို့သည့် အထောက်အထား စာရွက်စာတမ်းများကို လက်ခံနိုင်သည်။

၇။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ခွင့်လိုင်စင်ရရှိသူသည် နိုင်ငံခြားသုံးငွေလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်သည့်အခါ ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်သူများ၏ ရည်ရွယ်ချက်နှင့် သဘောသဘာဝတို့ကို သံသယဖြစ်ဖွယ်ရှိပါက ယင်းကိစ္စရပ်ကို အဆုံးအဖြတ်ပေးနိုင်ရန်အတွက် မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်သို့ တင်ပြရမည်။

- ၈။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်ခွင့် လိုင်စင်ရရှိသူသည်-
- (က) နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် လွှဲပြောင်းပေးချေမှုများ ဆောင်ရွက်ပြီးသည့် အခါတွင် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်သူများက တင်ပြလာသည့် စာတမ်းအမှတ်အသားဆိုင်ရာ အထောက်အထား စာရွက်စာတမ်း ပေါ်တွင် “နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် လွှဲပြောင်းပေးချေပြီးကြောင်း” စာသားကိုထင်ရှားစွာဖော်ပြ၍ မှန်ကန်ကြောင်းလက်မှတ်ရေးထိုးပြီး ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်သူများထံသို့ ပြန်လည်ပေးအပ်ရမည်။
 - (ခ) အပိုဒ်ခွဲ (က) ပါ ထောက်ခံချက်မိတ္တူကို မြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်ကစစ်ဆေးနိုင်ရန်အလို့ငှာ အနည်းဆုံး ငါးနှစ် ထိန်းသိမ်းထားရမည်။
 - (ဂ) အပိုဒ်ခွဲ (က) ပါ လွှဲပြောင်းပေးချေမှုများသည် သာမန်စာရင်းပိုင်းဆိုင်ရာ လွှဲပြောင်းပေးချေမှုများ သို့မဟုတ် ငွေလုံးငွေရင်းစာရင်းပိုင်းဆိုင်ရာ လွှဲပြောင်းပေးချေမှုများဖြစ်သည်ကို စိစစ်ပြီး အမြဲတမ်းစစ်ဆေး အတည်ပြုရမည်။

၉။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်ခွင့်လိုင်စင်ရရှိသူသည် ပေးဆပ်ရန် ထိန်းသိမ်းရမည့် ရှိသည့် ပြည်ပကြေးမြီပမာဏနှင့် မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်က အခါ နိုင်ငံခြားငွေလက်ကျန် အားလျော်စွာ သတ်မှတ်ထားသည့် နိုင်ငံခြားငွေပမာဏတို့ကို နိုင်ငံခြားငွေ အမျိုးအစားအလိုက်လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံခြားငွေအမျိုးအစားများကို စုပေါင်း တွက်ချက်၍လည်းကောင်း ဖြစ်ပေါ်ရရှိသည့် နိုင်ငံခြားငွေလက်ကျန်အခြေအနေ ကို မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်၏ သတ်မှတ်ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ ထိန်းသိမ်းထားရှိရမည်။

အခန်း (၃)

ပြည်တွင်း၌ နေထိုင်သူ၏ဘဏ်စာရင်း

၁၀။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင် ပြည်တွင်း၌ နေထိုင်သူ ရရှိသူသည် ပြည်တွင်း၌နေထိုင်သူ၏ ပြည်တွင်းနိုင်ငံခြားငွေ ဘဏ်စာရင်းများ ၏ ဘဏ်စာရင်း ကို အောက်ဖော်ပြပါ သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ ဖွင့်လှစ်ပေးနိုင်သည် -

- (က) တရားဝင်ရရှိထားသည့် နိုင်ငံခြားငွေများ သို့မဟုတ် ခွင့်ပြုနိုင်သော လွှဲပြောင်းပေးချေမှုများအရ ရရှိသည့် ကျပ်ငွေများအား ရောင်းချလဲလှယ်ရရှိထားသည့် နိုင်ငံခြားငွေများဖြင့်သာ ဘဏ်စာရင်းသို့ မြီရှင်ပြုထည့်သွင်းရမည်။

(ခ) အဆိုပါ ဘဏ်စာရင်းမှ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်က အခါအားလျော်စွာ ထုတ်ပြန်သည့် ညွှန်ကြားချက်များအရ လည်းကောင်း၊ ဤစည်းမျဉ်းအရလည်းကောင်း ပြည်တွင်းပေးချေမှုများအတွက် ကျပ်ငွေဖြင့်လဲလှယ်ခြင်းနှင့် ခွင့်ပြုနိုင်သော လွှဲပြောင်းပေးချေမှုများနှင့်အညီပြည်ပနေထိုင်သူထံသို့ ငွေပေးချေမှုများအတွက်သာ မြီစားပြုရမည်။

၁၁။ ပြည်တွင်း၌ နေထိုင်သူသည် နိုင်ငံခြားသုံးငွေစီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေပုဒ်မ ၁၄ ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ပြည်ပတွင် နိုင်ငံခြားငွေဘဏ်စာရင်း ဖွင့်လှစ်ရာ၌ ဗဟိုဘဏ်၏ခွင့်ပြုချက်ကို ရယူရမည်။

၁၂။ အထက်အပိုဒ် ၁၁ အရ ပြည်ပတွင် ဘဏ်စာရင်းဖွင့်လှစ်ထားသူသည် ပြည်တွင်း၌ နေထိုင်သူ၏ လစဉ်ဘဏ်စာရင်းရှင်းတမ်းကို ဗဟိုဘဏ်သို့ ပေးပို့တင်ပြရမည်။ ပြည်ပရှိ နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်များကိုအစီရင်ခံ တင်ပြခြင်း

၁၃။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင် ရရှိသူသည် ပြည်ပရှိဘဏ်များတွင် ဘဏ်စာရင်းများ ဖွင့်လှစ်နိုင်ပြီး အဆိုပါ ဘဏ်စာရင်းများ ဖွင့်လှစ်ခြင်းနှင့် ၎င်းဘဏ်စာရင်းများ၏ လက်ကျန်ငွေ စာရင်းများကို ဗဟိုဘဏ်က သတ်မှတ်ညွှန်ကြားသည့်ပုံစံ၊ အချိန်ကာလအတိုင်း ဗဟိုဘဏ်သို့ အစီရင်ခံတင်ပြရမည်။

၁၄။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင် ရရှိသူက ပြည်တွင်း၌နေထိုင်သူအား နိုင်ငံခြားသုံးငွေဖြင့် ချေးငွေများ ထုတ်ချေး ရာတွင် ငွေချေးယူသူသည် ချေးယူသည့် နိုင်ငံခြားငွေပမာဏနှင့် လိုက်လျော ညီထွေရှိသည့် နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် ဝင်ငွေရရှိမှုအခွင့်အလမ်း ပုံမှန်ရှိကြောင်း၊ ကျေနပ်ဖွယ်ရာ အထောက်အထားများကို မှန်ကန်ကြောင်းစိစစ်ပြီးမှ ချေးငွေ ထုတ်ချေးရမည်။ ထို့ပြင် ယင်းချေးငွေထုတ်ချေးခြင်းသည် ဗဟိုဘဏ်က ထုတ်ပြန်ထားသည့် ညွှန်ကြားချက်များ၊ ချေးငွေဆိုင်ရာ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ၊ ခွင့်ပြုထားသည့် ချေးငွေစံနှုန်းများနှင့်အညီ ဖြစ်ရမည်။

၁၅။ ပြည်တွင်း၌ နေထိုင်သူတစ်ဦးချင်းသည် တရားဝင်နည်းလမ်းဖြင့် ပြည်တွင်း၌ နေထိုင်သူ ရရှိထားသည့် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၀,၀၀၀/- အထိ သို့မဟုတ် ယင်းနှင့် နိုင်ငံခြားငွေ ကိုင်ဆောင် ညီမျှသောငွေထက်မပိုသော နိုင်ငံခြားငွေများကို လက်ခံရရှိသည့်နေ့မှ ခြောက်လ ခြောက်လ အတွင်း ကိုင်ဆောင်ခွင့်ရှိသည်။ ယင်း ခြောက်လကာလကျော်သည်အထိ ခြင်း

အသုံးမပြုဘဲရှိနေသည့် နိုင်ငံခြားငွေများအား နိုင်ငံခြားသုံးငွေလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်

ခွင့်လိုင်စင်ရရှိသူများထံတွင် ဈေးကွက်ပေါက်ဈေးဖြင့် ရောင်းချ လဲလှယ်ခြင်း သို့မဟုတ် ဘဏ်စာရင်းသို့ ထည့်သွင်းခြင်း ဆောင်ရွက်ရမည်။

အခန်း (၄)

ပြည်ပတွင်နေထိုင်သူ၏ဘဏ်စာရင်း

၁၆။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိ ပြည်ပတွင်နေထိုင်သူ၏ သူသည် ဗဟိုဘဏ်၏ ကြိုတင်ခွင့်ပြုချက်မလိုဘဲ အောက်ဖော်ပြပါ နိုင်ငံခြားငွေ နိုင်ငံခြားငွေ ဘဏ်စာရင်း များအား ထည့်သွင်းအပ်နှံစေပြီး ပြည်ပတွင်နေထိုင်သူအတွက် နိုင်ငံခြားငွေ ဘဏ်စာရင်းကို ဖွင့်လှစ်နိုင်သည်။ -

- (က) ပြည်ပမှ တရားဝင်ဘဏ်စာရင်း လွှဲပြောင်းခြင်းဖြင့် ဝင်ရောက် လာသည့် နိုင်ငံခြားငွေ၊
- (ခ) ဤစည်းမျဉ်းအရ ခွင့်ပြုနိုင်သော လွှဲပြောင်းပေးချေမှုများနှင့်အညီ ပြည်ပနေထိုင်သူက ပြည်တွင်းတွင်ရရှိသည့် ကျပ်ငွေကို ရောင်းချ လဲလှယ်ခြင်းမှရရှိသည့် နိုင်ငံခြားငွေ။

၁၇။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူ သည် အပိုဒ် ၁၆ ပါ ဘဏ်စာရင်းများမှ အောက်ပါကိစ္စရပ်များအတွက်သာ မြီစားခွင့်ပြုနိုင်သည်။ -

- (က) ဤစည်းမျဉ်းအရ ခွင့်ပြုနိုင်သော လွှဲပြောင်းပေးချေမှုများနှင့် အညီ အခြားပြည်ပနေထိုင်သူ၏ နိုင်ငံခြားငွေကို ပြန်လည် ပေးချေခြင်း သို့မဟုတ် အခြားပြည်ပနေထိုင်သူ၏ ဘဏ်စာရင်း သို့ တရားဝင်ဘဏ်စာရင်း လွှဲပြောင်းထည့်သွင်းပေးချေခြင်း၊
- (ခ) ဤစည်းမျဉ်းနှင့်အညီ ခွင့်ပြုနိုင်သော လွှဲပြောင်းပေးချေမှုများ အရ ရရှိလာသော နိုင်ငံခြားငွေမှကျပ်ငွေသို့ လဲလှယ်ခြင်း။

၁၈။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူ ပြည်ပတွင် နေထိုင်သူ၏ သည် ဗဟိုဘဏ်၏ ကြိုတင်ခွင့်ပြုချက်မလိုဘဲ အပိုဒ် ၁၆ ပါ နိုင်ငံခြားငွေများ ကျပ်ငွေဖြင့် ဘဏ်စာရင်း အား ရောင်းချလဲလှယ်ခြင်းဖြင့် ရရှိသည့်ကျပ်ငွေများကိုသာ ထည့်သွင်းအပ်နှံ စေပြီး ပြည်ပတွင်နေထိုင်သူအတွက် ကျပ်ငွေဖြင့် စာရင်းရှင်အပ်ငွေစာရင်း ဖွင့်လှစ်နိုင်သည်။ ပြည်ပတွင် နေထိုင်သူများသည် အဆိုပါကျပ်ငွေဖြင့် ငွေစာရင်းများကိုအသုံးပြုကာ နိုင်ငံခြားငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့်

လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူများမှတစ်ဆင့် အခြားပြည်တွင်းနေထိုင်သူ သို့မဟုတ် ပြည်ပတွင်းနေထိုင်သူထံသို့ ဘဏ်စာရင်း လွှဲပြောင်းနည်းဖြင့် ပေးချေနိုင်သည်။

အခန်း (၅)

သာမန်စာရင်းပိုင်းဆိုင်ရာ လွှဲပြောင်းပေးချေမှုများ

၁၉။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူ ကုန်စည်တင်သွင်းခြင်း သည် အောက်ဖော်ပြပါ အထောက်အထားများတင်ပြစေပြီး ယင်းတို့ထံသို့ ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်သူများကိုယ်စား သွင်းကုန်တန်ဖိုးငွေပေးချေမှုများကို ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်သည် -

- (က) ကုန်ရောင်းသူမှ ပေးပို့သည့် ကုန်ပို့လွှာ၊
- (ခ) ကုန်ပစ္စည်းတင်ပို့ခြင်းဆိုင်ရာ စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထားများ သို့မဟုတ် အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနက ကုန်ပစ္စည်းရောက်ရှိပြီးကြောင်း ကုန်ပစ္စည်းလက်ခံသူအတွက် ထုတ်ပေးထားသည့် အထောက်အထား ကြေညာချက် (Customs Declaration)၊
- (ဂ) အခြားလိုအပ်သည့် အထောက်အထားများ။

၂၀။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူ သည် နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် လွှဲပြောင်းပေးချေခြင်းများ ဆောင်ရွက်သည့်အခါ ယင်းတို့ထံသို့ ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်သူများက သဘောတူသည့် နိုင်ငံတကာ လက်ခံသည့် ငွေပေးချေမှုစနစ်တစ်မျိုးမျိုးကို အသုံးပြုနိုင်သည်။

၂၁။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူ သည် နိုင်ငံတကာငွေလွှဲပြောင်းပေးချေမှုများကို ပံ့ပိုးပေးနိုင်ရန် ဘဏ်နှင့် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်သူများအား ကုန်သွယ်မှုဆိုင်ရာ ငွေကြေးထောက်ပံ့ခြင်း အပါအဝင် ကာလတို ဘဏ်ချေးငွေများကို ဗဟိုဘဏ်က ညွှန်ကြားထားသည့် ဘဏ်လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီလည်းကောင်း၊ ဤစည်းမျဉ်းပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီလည်းကောင်း ထုတ်ပေးနိုင်သည်။

၂၂။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူ ကြိုတင်ငွေပေးချေမှု သည် ဤစည်းမျဉ်းတွင် ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ခွင့်ပြုနိုင်သော လွှဲပြောင်းပေးချေမှုများဖြစ်ကြောင်းကို စနစ်တကျစိစစ်ပြီး ကျေနပ်လက်ခံပြီးသည့်အခါ တွင် ကုန်ပစ္စည်းနှင့် ဝန်ဆောင်မှုများအတွက် ကြိုတင်ငွေပေးချေမှုများကို ခွင့်ပြုနိုင်သည်။

၂၃။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူ သည် ကုန်ပစ္စည်းနှင့်ဝန်ဆောင်မှုဆိုင်ရာ ကြိုတင်ငွေပေးချေရန် တောင်းဆိုချက် များကို ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်သူများက နိုင်ငံတကာကျင့်သုံးသည့် သတ်မှတ် ချက်စံနှုန်းနှင့်အညီ ကြိုတင်ငွေပေးချေမှုများဖြစ်စေမည့် လျော်ကန်သည့် စာတမ်းအမှတ်အသားဆိုင်ရာ အထောက်အထား သာဓကများဖြင့် အောက် ဖော်ပြပါ အကြောင်းအချက်များကြောင့် ကြိုတင်ငွေပေးချေရန် လိုအပ်ကြောင်း ရှင်းလင်းစွာ တင်ပြနိုင်မှသာလျှင် ခွင့်ပြုရမည်-

- (က) အထူးမှာယူသည့်ကုန်ပစ္စည်း သို့မဟုတ် ဝန်ဆောင်မှုဖြစ်ခြင်း၊
- (ခ) ကုန်သွယ်မှုလုပ်ထုံးလုပ်နည်းအရ ဖြစ်ခြင်း၊
- (ဂ) ကြိုတင်ငွေပေးချေမှုဖြင့်သာ အမှာစာအား အတည်ပြုနိုင်မည် ဖြစ်ခြင်း၊
- (ဃ) ကြိုတင်ငွေပေးချေမှုကြောင့် လျော့နှုန်းခံစားနိုင်ခြင်း။

၂၄။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူ သည် ခွင့်ပြုပေးခဲ့သည့် ကြိုတင်ငွေပေးချေမှု စာရင်းဇယားများကို နေ့စဉ်ပြုစု၍ ဗဟိုဘဏ်နှင့် အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနသို့ ခွင့်ပြုသည့်နေ့၏ နောက်တစ်နေ့ အလုပ်လုပ်ရက်တွင် ပေးပို့တင်ပြရမည်။

၂၅။ အထောက်အထားခိုင်လုံစွာ မတင်ပြနိုင်သည့် ကြိုတင်ငွေပေးချေရန် တောင်းဆိုချက်များနှင့်ပတ်သက်၍ အောက်ပါအတိုင်း ဆောင်ရွက်ရမည်-

- (က) နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့်လုပ်ငန်း လိုင်စင်ရရှိသူသည် အထောက်အထားခိုင်လုံစွာ မတင်ပြနိုင်သည့် ကြိုတင်ငွေပေးချေရန် တောင်းဆိုချက်များအား ခွင့်ပြုပေးနိုင်ရန် အတွက် ဗဟိုဘဏ်သို့ တင်ပြရမည်၊
- (ခ) ဗဟိုဘဏ်အနေဖြင့် စာတမ်းအမှတ်အသားဆိုင်ရာ အထောက် အထားများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး မှန်ကန်ကြောင်း တွေ့ရှိပါက ကြိုတင်ငွေပေးချေရန် တောင်းဆိုချက်များကို ခွင့်ပြု နိုင်သည်။

၂၆။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူ သည် စာတမ်းအမှတ်အသားဆိုင်ရာ အထောက်အထားများကို အခြေပြု၍ မှတ်ပုံတင်ပြီးသော မူပိုင်ခွင့်များ၊ တီထွင်မှုဆိုင်ရာ မူပိုင်ခွင့်များ၊ ကုန်အမှတ် တံဆိပ်များ၊ လုပ်ငန်းလုပ်ပိုင်ခွင့်များနှင့် သို့မဟုတ် ဉာဏ်ပညာဖြင့် တီထွင်

ဖန်တီးထားသောအရာ (မူပိုင်ခွင့်) များနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် လွှဲပြောင်းပေးချေခြင်းများကို ဆောင်ရွက်နိုင်သည်။

၂၇။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူ သည် ပြည်ပခရီးစဉ်များ၊ ဆေးကုသမှု၊ ပညာသင်စရိတ်နှင့် စာမေးပွဲကြေးများ၊ ညီလာခံနှင့်ဆွေးနွေးပွဲ တက်ရောက်ခြင်း၊ ပြည်ပတွင် နေထိုင်သည့် မိသားစုဝင် သို့မဟုတ် မိသားစုဝင်များ၏ နေထိုင်စားသောက်မှု ကုန်ကျစရိတ်တို့အတွက် လွှဲပြောင်းပေးပို့မည့် အသုံးစရိတ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၀,၀၀၀/- အထိ သို့မဟုတ် ယင်းနှင့်ညီမျှသော ငွေထက်မပိုသည့် နိုင်ငံခြားငွေ များအား အောက်ပါအချက်များဖြင့် စိစစ်ပြီး ပြည်တွင်းမှ ပြည်ပသို့ လွှဲပြောင်း ပေးချေပေးနိုင်သည်-

- (က) ပြည်တွင်း၌နေထိုင်သူ တစ်ဦးချင်းဖြစ်စေ၊ ကုမ္ပဏီဖြစ်စေ မည်သူမည်ဝါဖြစ်ကြောင်း အထောက်အထား (နိုင်ငံသားစိစစ်ရေး ကတ်)နှင့် အသုံးပြုမည့်ကိစ္စအတွက် ကျိုးကြောင်းရှင်းလင်းချက်၊
- (ခ) တင်ပြသည့်အသုံးစရိတ်နှင့်ပတ်သက်သည့်စာတမ်းအမှတ်အသား ဆိုင်ရာ အထောက်အထားများ။

ခရီးစဉ်အသုံးစရိတ်များ (အားလပ်ရက်နှင့် လုပ်ငန်းကိစ္စ၊ ဆေးကုသမှု စရိတ်၊ ပညာသင်စရိတ်နှင့် စာမေးပွဲကြေးများ၊ ညီလာခံစရိတ်၊ ဆွေးနွေးပွဲစရိတ်)

၂၈။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူ သည် ပြည်တွင်း၌နေထိုင်သူ ကုမ္ပဏီများက ကုန်စည်ပြပွဲဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ အတွက် အမှန်တကယ်ကုန်ကျစရိတ်နှင့်ပတ်သက်သော စာတမ်းအမှတ်အသား ဆိုင်ရာ အထောက်အထားများကိုတင်ပြစေပြီး ဤစည်းမျဉ်းပါ ပြဋ္ဌာန်းချက် များနှင့်အညီ စိစစ်ခွင့်ပြုနိုင်သည်။

၂၉။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူ သည် အပိုဒ် ၂၇ ပါကိစ္စရပ်များအတွက် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၀,၀၀၀/- အထိ သို့မဟုတ် ယင်းနှင့်ညီမျှသော နိုင်ငံခြားငွေထက်ပိုများသော ပမာဏကို လွှဲပြောင်းပေးချေလိုခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ဗဟိုဘဏ်သို့ တင်ပြရမည်။

၃၀။ ဗဟိုဘဏ်သည်အပိုဒ် ၂၉ အရ တင်ပြတောင်းခံမှုများအား စာတမ်း အမှတ်အသားဆိုင်ရာ အထောက်အထားများဖြင့် စိစစ်ပြီး ခွင့်ပြုရမည်။

၃၁။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူ သည် ပြည်ပရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများက အမြတ်၊ အမြတ်ဝေစု၊ အတိုးများကို လွှဲပြောင်းပေးချေရန်အတွက် စာတမ်းအမှတ်အသားဆိုင်ရာ အထောက်အထား

များဖြင့် တင်ပြတောင်းခံလာသည့်အခါ အဆိုပါ လွှဲပြောင်းပေးချေမှုများနှင့် သက်ဆိုင်သော မြန်မာနိုင်ငံတွင်းသို့ ယူဆောင်လာသည့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများအား ဗဟိုဘဏ်သို့ အစီရင်ခံတင်ပြထားပြီး ဖြစ်ကြောင်း၊ စာတမ်းအမှတ်အသားဆိုင်ရာ အထောက်အထားများကို စိစစ်ပြီးမှန်ကန်ကြောင်း ကျေနပ်ဖွယ်ရာတွေ့ရှိရသည့် အခါတွင် လွှဲပြောင်းပေးချေနိုင်သည်။

၃၂။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူ သည် နိုင်ငံခြားသားအမှုထမ်းများက နိုင်ငံတော်အတွင်း တရားဝင်ရရှိသော ဝင်ငွေမှ ပြည်ပသို့လွှဲပို့ပေးရန် တောင်းခံလာသည့်အခါ ပေးဆောင်ရန်ရှိသည့် အခွန်အခများ ပေးဆောင်ပြီးကြောင်း စာတမ်းအမှတ်အသားဆိုင်ရာ အထောက် အထားများကို စိစစ်၍ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်သည်။

၃၃။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူ သည် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေနှင့် အထူးစီးပွားရေးဇုန်ဥပဒေများအရ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများဖြစ်ပါက တင်ပြသည့် စာတမ်းအမှတ်အသားဆိုင်ရာ အထောက်အထားများသည် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေနှင့် အထူးစီးပွားရေး ဇုန် ဥပဒေပါ သတ်မှတ်ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဖြစ်စေရန်လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေနှင့် အထူးစီးပွားရေးဇုန်ဥပဒေများနှင့် သက်ဆိုင် ပါဝင်ခြင်းမရှိသော်လည်း မြန်မာနိုင်ငံကုမ္ပဏီများအက်ဥပဒေအရ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံ မှုများဖြစ်ပါက တင်ပြသည့် စာတမ်းအမှတ်အသားဆိုင်ရာ အထောက်အထား များသည် မြန်မာနိုင်ငံကုမ္ပဏီများအက်ဥပဒေအရ သတ်မှတ်ပြဋ္ဌာန်းချက်များ နှင့်အညီ ဖြစ်စေရန်လည်းကောင်း စိစစ်ရမည်။

၃၄။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူ သည် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်သူများအနက် ခွင့်ပြုနိုင်သော လွှဲပြောင်းပေးချေမှုကို မရိုးမသားဆောင်ရွက်ကြောင်း သံသယရှိသည့် လုပ်ဆောင်ချက်များနှင့် ပတ်သက်၍ စစ်ဆေးခြင်း၊ စိစစ်ကြပ်မတ်ခြင်း တို့ကို တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရမည်။

အခန်း (၆)

သာမန်စာရင်းပိုင်းဆိုင်ရာလွှဲပြောင်းလက်ခံမှုများ

၃၅။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူ ပို့ကုန်ရငွေများ သည် ပို့ကုန်အမှန်တကယ်တင်ပို့ခဲ့သည့် ပို့ကုန်တင်ပို့သည့် အထောက်အထားများ အရ ကုန်စည်များကို သဘောတင်သည့်နေ့မှ ခြောက်လအတွင်း ပို့ကုန်တင်ပို့သူ များက ပို့ကုန်ရငွေများ လက်ခံရရှိခြင်း ရှိ/မရှိ ကို စိစစ်ရမည်။

၃၆။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူ သည် ပို့ကုန်ရငွေများ လက်ခံရရှိခြင်း ရှိ/မရှိ ကို အောက်ပါတို့ဖြင့် စိစစ် စစ်ဆေး ရမည်-

(က) ကုန်စည်တင်ပို့သူ၏ မှန်ကန်ကြောင်း အတည်ပြုထားသည့် အမှန်တကယ်တင်ပို့သည့် ကုန်စည်တန်ဖိုးနှင့် ကုန်စည်တင်ပို့ သည့် အချိန်ကာလပါ ပို့ကုန်တင်ပို့သူက တင်ပြသည့် ကုန်စည် တင်ပို့သည့် ကြေညာချက်၊

(ခ) ပို့ကုန်ရငွေ လက်ခံရရှိရမည့်ရက်စွဲ။

၃၇။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူ သည်-

(က) ပို့ကုန်တင်ပို့သူများထံမှ ယင်းတို့တင်ပို့သည့် ကုန်စည် တန်ဖိုးနှင့် အချိန်ကာလ မှန်ကန်ကြောင်းကို အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနက အတည်ပြုထားသည့် ကုန်စည်တင်ပို့သည့် ကြေညာချက်ကို တောင်းယူရမည်၊

(ခ) မိမိခွင့်ပြုခဲ့သည့် နိုင်ငံခြားငွေလွှဲပြောင်းလက်ခံမှု မှန်/မမှန် ကို အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနက အတည်ပြုထားသည့် ကုန်စည်တင်ပို့ သည့် ကြေညာချက်မူရင်းနှင့် အမှန်တကယ် လက်ခံရရှိသည့် ပို့ကုန်ရငွေများဖြင့် တိုက်ဆိုင်စိစစ်ရမည်။

၃၈။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူ သည် ကုန်စည်တင်ပို့သူက သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ပို့ကုန်ရငွေများ လက်ခံရရှိ ခြင်းမရှိသည့် ကုန်စည်တင်ပို့သည့် ကြေညာချက်အား စစ်ဆေးသုံးသပ်ချက် နှင့်အတူ ဗဟိုဘဏ်သို့ ဆောလျင်စွာ အစီရင်ခံတင်ပြရမည်။

၃၉။ ဗဟိုဘဏ်၏ ခွင့်ပြုကာလကုန်ဆုံးသည်အထိ ပို့ကုန်ရငွေများ လက်ခံရရှိခြင်းမရှိသည့် ကုန်စည်တင်ပို့သည့်ကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆက်လက် စိစစ်စစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ်နိုင်ရန်အတွက် ဗဟိုဘဏ်သို့ ပေးပို့ရန်၊ ဗဟိုဘဏ်သည် သက်ဆိုင်ရာအစိုးရဌာနများနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးအဖွဲ့အစည်းများသို့ အမှုတွဲအား လွှဲပြောင်းပေးပို့ရမည်။

၄၀။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူသည် ပို့ကုန်တင်ပို့သူများက ပို့ကုန်ရငွေများကို လက်ခံရရှိပြီးနောက် မြန်မာနိုင်ငံရှိ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရဘဏ်တစ်ခုခုသို့ ဘဏ်စာရင်းလွှဲပြောင်းခြင်းကို ဤစည်းမျဉ်းနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်စေရမည်။

၄၁။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူသည် အပိုဒ် ၃၅ တွင် ဖော်ပြထားသော နိုင်ငံခြားငွေများအား မိမိထံတွင် ပေါ်ပေါက်လျက်ရှိသည့် နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်းဖြင့် ကျပ်ငွေသို့ ရောင်းချလဲလှယ်ပြီး ရရှိသည့်ကျပ်ငွေများကို မိမိထံတွင် ဖွင့်လှစ်ထားသည့် ပို့ကုန်တင်ပို့သူ၏ ကျပ်ငွေစာရင်းသို့ ထည့်သွင်းအပ်နှံနိုင်သည်။ အဆိုပါ ကျပ်ငွေစာရင်းလက်ကျန်ကို စာတမ်းအမှတ်အသားဆိုင်ရာ အထောက်အထားများအရ လည်းကောင်း၊ ဤစည်းမျဉ်းအရလည်းကောင်း စိစစ်၍နိုင်ငံခြားသုံးငွေ ပြန်လည်ဝယ်ယူရန် အသုံးပြုစေနိုင်သည်။

၄၂။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူသည် သာမန်စာရင်းပိုင်းဆိုင်ရာ လွှဲပြောင်းလက်ခံရရှိမှုများကို လုပ်ဆောင်ပေးရာတွင် နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် လွှဲပြောင်းလက်ခံခြင်းများသည် ငွေလုံးငွေရင်းစာရင်းပိုင်းဆိုင်ရာ လွှဲပြောင်း/ လက်ခံမှုများ မဟုတ်သည်မှာ မှန်ကန်ကြောင်း စာတမ်းအမှတ်အသားဆိုင်ရာ အထောက်အထားများဖြင့် စစ်ဆေးအတည်ပြုပြီးမှ လုပ်ဆောင်ရမည်။

၄၃။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူသည် ပြည်ပမှပြည်တွင်းသို့ နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် လွှဲပြောင်းလက်ခံရာတွင် အဆိုပါ လွှဲပြောင်းလက်ခံခြင်းများသည် ပြည်တွင်း၌နေထိုင်သူ သို့မဟုတ် အကျိုးခံစားသူများက အပြန်အလှန် နိုင်ငံခြားငွေပေးရန် တာဝန်ရှိသည့် လွှဲပြောင်း

လက်ခံမှုမဖြစ်စေရန် အထူးဂရုပြု၍ စစ်ဆေးအတည်ပြုပြီးမှသာ လုပ်ဆောင် ရမည်။

၄၄။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူ သည် မိမိထံတွင် စာရင်းဖွင့်လှစ်ထားရှိသော ဘဏ်စာရင်းပိုင်ရှင်များက ယင်းတို့၏ နိုင်ငံခြားငွေများအား ကျပ်ငွေသို့ ရောင်းချလဲလှယ်ခြင်းမပြုပါက အပိုဒ် ၁၀ တွင် ဖော်ပြထားသော ပြည်တွင်း၌ နေထိုင်သူများ၏ နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် ဘဏ်စာရင်းများနည်းတူ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည်။

အခန်း (၇)

ပြည်တွင်း၌နေထိုင်သူ၏ ငွေလုံးငွေရင်းစာရင်းပိုင်းဆိုင်ရာ လုပ်ဆောင်ချက်များ

၄၅။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူ သည် လူတစ်ဦးချင်းစီအတွက် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၀,၀၀၀/- အထိ သို့မဟုတ် ယင်းနှင့်ညီမျှသော နိုင်ငံခြားငွေထက်မပိုသော နိုင်ငံခြားငွေများဆိုင်ရာ လုပ်ဆောင်ချက်များမှအပ ပြည်ပတွင် ဆောင်ရွက်မည့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဆိုင်ရာ လွှဲပြောင်းပေးချေမှုများအတွက် မိမိထံ တင်ပြလျှောက်ထားချက်များကို ဗဟိုဘဏ်သို့ ဆက်လက်တင်ပြရမည်။

ပြည်ပတွင် ရင်းနှီး မြှုပ်နှံမှု

၄၆။ ပြည်ပတွင် တိုက်ရိုက် သို့မဟုတ် သွယ်ဝိုက်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံလိုသည့် ပြည်တွင်း၌ နေထိုင်သူသည် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများဆိုင်ရာ တိုက်ရိုက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု သို့မဟုတ် စာချုပ်စာတမ်းများ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအစုစု (Portfolio Investment) သို့မဟုတ် အခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ သို့မဟုတ် မြေယာအိမ်ရာ ဝယ်ယူရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု စသည်ဖြင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်း အမျိုးအစား၊ ရင်းနှီး မြှုပ်နှံမည့် ရန်ပုံငွေပမာဏနှင့် ယင်းတို့နှင့်ဆက်သွယ်သည့် သတင်းအချက် အလက်များကို ဗဟိုဘဏ်သို့ အစီရင်ခံတင်ပြပြီး ဗဟိုဘဏ်၏ ခွင့်ပြုချက်ရယူ ရမည်။

၄၇။ ပြည်တွင်း၌ နေထိုင်သူသည် ဤစည်းမျဉ်း မပြဋ္ဌာန်းမီက အပိုဒ် ၄၆ ပါ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံခြင်းများကိုဆောင်ရွက်ခဲ့လျှင်သော်လည်းကောင်း၊ ဤစည်းမျဉ်း မပြဋ္ဌာန်းမီက ပြည်ပတွင်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် အခြားစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို သော်လည်းကောင်း ဤစည်းမျဉ်းပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဗဟိုဘဏ်သို့ ဆောလျင်စွာ တင်ပြရမည်။

၄၈။ ပြည်တွင်း၌နေထိုင်သူသည် ပြည်ပမှချေးငွေများရယူခြင်း သို့မဟုတ် ပြည်ပမှ ချေးငွေများရယူ ပြည်ပမှ အခြားနည်းလမ်းများဖြင့် ချေးငွားခြင်း သို့မဟုတ် ချေးငွေရယူခြင်း ခြင်း ကဲ့သို့သော စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထားတို့ကို ဆောင်ရွက်သည့်အခါတိုင်း ဗဟိုဘဏ်က အခါအားလျော်စွာ ထုတ်ပြန်သည့် ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ ကြိုတင်ခွင့်ပြုမိန့် တောင်းခံရယူရမည်။

၄၉။ ပြည်တွင်း၌ နေထိုင်သူသည် အပိုဒ် ၄၈ အရ ပြည်ပမှချေးငွေများ ရယူခြင်းအတွက် ဗဟိုဘဏ်၏ ကြိုတင်ခွင့်ပြုမိန့်တောင်းခံရယူရာတွင် ချေးငွေ စာချုပ်နှင့်အတူ ဆက်နွယ်သည့် အထောက်အထားများကို ဗဟိုဘဏ်က အခါအားလျော်စွာ ထုတ်ပြန်သည့် ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ ပူးတွဲတင်ပြ ရမည်။

၅၀။ ပြည်တွင်း၌ နေထိုင်သူသည် အပိုဒ် ၄၈ အရ ပြည်ပမှချေးငွေများ ရယူ ခြင်းအတွက် ပူးတွဲတင်ပြသည့် ချေးငွေစာချုပ်နှင့် အထောက်အထားများတွင် ရှင်းလင်းပြည့်စုံစွာ ဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါက ချေးငွေချေးယူသည့် ရည်ရွယ်ချက်၊ ချေးငွေပြန်လည်ပေးဆပ်မှုစည်းကမ်းချက်များ၊ ဗဟိုဘဏ်က အခါအားလျော်စွာ ထုတ်ပြန်သည့် ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ အခြားသတ်မှတ်ချက်များကို ပြည့်စုံစွာ တင်ပြရမည်။

၅၁။ ပြည်တွင်း၌ နေထိုင်သူသည် အပိုဒ် ၄၈ အရ ပြည်ပမှချေးငွေများ ရယူ ခြင်းအတွက် ချေးငွေရယူလိုသည့်အခါတိုင်းတွင် ဈေးကွက်ကိုအခြေခံသည့် အတိုးနှုန်းဖြစ်ကြောင်း အတည်ပြုချက်ပါရှိရမည်။

၅၂။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူ သည် အပိုဒ် ၄၈ အရ ပြည်ပမှ ချေးငွေများရယူခြင်းအပေါ် မြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်၏ ခွင့်ပြုချက်ရရှိပြီးသည့် ချေးငွေမှန်ကန်ကြောင်း စိစစ်အတည်ပြုပြီး မှသာ ချေးငွေအပေါ်ပေးရမည့် အတိုးများနှင့် ကြွေးမြီပြန်လည်ပေးဆပ်မှု လုပ်ဆောင်ချက်ကို ဆောင်ရွက်ရမည်။

၅၃။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင် ရရှိသူသည် အောက်ဖော်ပြပါ ငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့အစည်းများက ပြည်ပတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံရန် တောင်းခံတင်ပြလာသည့်အခါ ဗဟိုဘဏ်သို့ တင်ပြရမည်-

ငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့ အစည်းများ

(က) ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဘဏ်များနှင့်ချေးငွေအဖွဲ့အစည်းများ၊

(ခ) ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသည့် အဖွဲ့အစည်းများ-

- (၁) အာမခံကုမ္ပဏီများ၊
- (၂) ပင်စင်ရန်ပုံငွေအဖွဲ့အစည်းများ၊
- (၃) ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် စုဆောင်းထားသော ရန်ပုံငွေများဖြင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ။

၅၄။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူ တစ်ဖက်သတ် သည် ပြည်တွင်း၌ နေထိုင်သူတစ်ဦးချင်းစီမှ တင်ပြလာသည့် ပြည်ပမှ လွှဲပြောင်းမှုများ ပြည်တွင်း၌ နေထိုင်သူသို့လည်းကောင်း၊ ပြည်တွင်း၌နေထိုင်သူက ပြည်ပသို့ လည်းကောင်း အောက်ဖော်ပြပါ နိုင်ငံခြားငွေလွှဲပြောင်းမှုများအား စာတမ်း အမှတ်အသားဆိုင်ရာ အထောက်အထားများကို စိစစ်ပြီး ခွင့်ပြုနိုင်သော လွှဲပြောင်းပေးချေမှုများဖြစ်ပါက တစ်နှစ်လျှင် အများဆုံး အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၀,၀၀၀/- အထိ သို့မဟုတ် ယင်းနှင့်ညီမျှသော နိုင်ငံခြားငွေကို ဆောင်ရွက် ပေးနိုင်သည်-

- (က) လက်ဆောင်များ၊
- (ခ) အလှူဒါနများ၊
- (ဂ) ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းမှုစရိတ်များ၊
- (ဃ) အမွေများ၊
- (င) မြေယာအိမ်ရာ လွှဲပြောင်းရရှိငွေများ၊
- (စ) ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့က ခွင့်ပြုသော ထောက်ပံ့ငွေ သို့မဟုတ် အကူအညီပေးငွေများမှအပ အခြားထောက်ပံ့ငွေ သို့မဟုတ် အကူအညီပေးငွေများ။

၅၅။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူ သည် အပိုဒ် ၅၄ တွင် ဖော်ပြထားသော တစ်ဖက်သတ် လွှဲပြောင်းပေးချေမှု များအတွက် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၀,၀၀၀/- အထိ သို့မဟုတ် ယင်းနှင့် ညီမျှသော နိုင်ငံခြားငွေထက် ပိုများသည့်ပမာဏကို တောင်းခံတင်ပြလာပါက ဗဟိုဘဏ်သို့ တင်ပြပြီး ခွင့်ပြုချက်ရရှိမှသာ လုပ်ဆောင်ရမည်။

၅၆။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူ သည် ကုမ္ပဏီများက အပိုဒ် ၅၄ ပါ လွှဲပြောင်းပေးချေမှုများအတွက် တောင်းခံ တင်ပြလာခြင်းအား ဗဟိုဘဏ်၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့်သာ လုပ်ဆောင်ရမည်။

အခန်း (၈)

ပြည်ပတွင်နေထိုင်သူ၏ ငွေလုံးငွေရင်းစာရင်းပိုင်းဆိုင်ရာ
လုပ်ဆောင်ချက်များ

၅၇။ နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများက ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအဖြစ် သတ်မှတ်ထားသော ရန်ပုံငွေများကို ပြည်ပမှပြည်တွင်းသို့ ယူဆောင်လာသည့်အခါတိုင်း နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူမှ တစ်ဆင့် ဘဏ်စာရင်းလွှဲပြောင်းနည်းဖြင့်သာ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်းကို အတည်ပြုချက်ပါရှိသည့် အထောက်အထားတို့ဖြင့် ဗဟိုဘဏ်သို့ တင်ပြရမည်။

၅၈။ နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေနှင့် အထူးစီးပွားရေးဇုန်ဥပဒေများအရ သော်လည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံကုမ္ပဏီများအက်ဥပဒေအရသော်လည်းကောင်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများနှင့်ပတ်သက်၍ စာတမ်းအမှတ်အသားဆိုင်ရာ အထောက်အထားများသည် ယင်းဥပဒေများပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဖြစ်စေရမည်။

အခန်း (၉)

ငွေစက္ကူများနှင့် ငွေကြေးဆိုင်ရာ စာချုပ်စာတမ်းများအား
တင်ပို့ခြင်းနှင့်တင်သွင်းခြင်း

၅၉။ ငွေစက္ကူများအား တင်ပို့ခြင်း၊ တင်သွင်းခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ အောက်ပါ အတိုင်း ဆောင်ရွက်ရမည်-

ငွေစက္ကူများ တင်ပို့ခြင်းနှင့် တင်သွင်းခြင်း

- (က) နိုင်ငံခြားသုံးငွေလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်ခွင့်လိုင်စင်ရရှိသူသည် ငွေစက္ကူများတင်ပို့ခြင်း၊ တင်သွင်းခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ဗဟိုဘဏ်၏ ခွင့်ပြုမိန့်တောင်းခံရမည်။
- (ခ) ဗဟိုဘဏ်သည်တင်ပြတောင်းခံမှုများအား စာတမ်းအမှတ်အသားဆိုင်ရာ အထောက်အထားများဖြင့် စိစစ်ပြီးခွင့်ပြုနိုင်သည်။

၆၀။ ပြည်တွင်း၌ နေထိုင်သူဖြစ်စေ၊ ပြည်ပ၌နေထိုင်သူဖြစ်စေ မြန်မာနိုင်ငံသို့ ဝင်ရောက်ရာတွင်လည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံမှ ထွက်ခွာရာတွင်လည်းကောင်း အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၀,၀၀၀/- ထက်ပိုသော နိုင်ငံခြားငွေ ငွေသား သို့မဟုတ် ယင်းနှင့်ညီမျှသော နိုင်ငံခြားသုံးငွေ သို့မဟုတ် ယင်းနှင့်ညီမျှသော ငွေကြေးဆိုင်ရာ စာချုပ်စာတမ်းများဖြစ်သည့် စာတိုက်ငွေလွှဲလွှာများ၊ ချက်လက်မှတ်များ၊ ငွေလွှဲလက်မှတ်များ၊ ခရီးသွားချက်လက်မှတ်များ၊ ငွေပေးအမိန့်

နိုင်ငံခြားသုံးငွေ ယူဆောင်ခြင်း

လက်မှတ်များနှင့် ငွေပေးကတိစာချုပ်များ၊ ငွေချေးသက်သေခံလက်မှတ်များ ပါရှိပါက အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနတွင် ကြေညာရမည်။

၆၁။ ပြည်ပတွင် နေထိုင်သူသည် မြန်မာနိုင်ငံသို့ ဝင်ရောက်စဉ်က ယူဆောင်လာသည့်ပမာဏထက်မပိုသော နိုင်ငံခြားငွေနှင့်ငွေကြေးဆိုင်ရာ စာချုပ်စာတမ်းများကို ကိုယ်နှင့်တစ်ပါတည်း မြန်မာနိုင်ငံမှ ပြန်လည်ယူဆောင်သွားနိုင်သည်။

အခန်း (၁၀)

နိုင်ငံခြားငွေလုပ်ဆောင်ချက်များနှင့်စပ်လျဉ်းသည့်

အစီရင်ခံစာများ

၆၂။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်ခွင့်လိုင်စင်ရရှိသူသည် လိုင်စင်စည်းကမ်းချက်များနှင့်အညီ နိုင်ငံခြားသုံးငွေလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်ချက်အားလုံးကို ဗဟိုဘဏ်သို့ အစီရင်ခံတင်ပြရမည်။

အစီရင်ခံစာများ

၆၃။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်ခွင့်လိုင်စင်ရရှိသူသည် အပိုဒ် ၆၂ အရ အစီရင်ခံတင်ပြရာတွင် အစီရင်ခံစာတင်ပြမည့်ပုံစံ၊ အစီရင်ခံစာတွင် ဖော်ပြရမည့်အချက်များနှင့်ပတ်သက်၍ ဗဟိုဘဏ်က အခါအားလျော်စွာ ထုတ်ပြန်သည့် အမိန့်၊ အမိန့်ကြော်ငြာစာ၊ ညွှန်ကြားချက်များပါ သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ မည်သည့်နိုင်ငံခြားသုံးငွေတန်ဖိုးကိုမဆို ထည့်သွင်းဖော်ပြ၍ ဗဟိုဘဏ်သို့ အစီရင်ခံတင်ပြရမည်။

အခန်း (၁၁)

အထွေထွေ

၆၄။ အီလက်ထရောနစ် မြီစားကတ် သို့မဟုတ် မြီရှင်ကတ် သို့မဟုတ် အခြား အီလက်ထရောနစ် သို့မဟုတ် အွန်လိုင်းငွေပေးချေမှုနှင့် လွှဲပို့မှုများသည် အီလက်ထရောနစ် ဘဏ်လုပ်ငန်းစည်းမျဉ်းများ၊ မိုဘိုင်းဘဏ်လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ညွှန်ကြားချက်နှင့် ဤစည်းမျဉ်းနှင့်အညီ ဖြစ်ရမည်။

အီလက်ထရောနစ် ကတ်များနှင့် အွန်လိုင်း ငွေပေးချေမှုများ

၆၅။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင် ရရှိသူသည် အီလက်ထရောနစ်ကတ် ကိုင်ဆောင်သူများက ကတ်များတွင် ငွေဖြည့်ပေးရန်တင်ပြတောင်းခံခြင်းအား ဤစည်းမျဉ်းပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဖြစ်စေရန် စိစစ်၊ စစ်ဆေး အတည်ပြုပြီးမှ လုပ်ဆောင်ရမည်။

၆၆။ ပြည်တွင်း၌နေထိုင်သူသည် လုပ်ငန်းဖြင့်လည်းကောင်း၊ တာဝန်ဖြင့် လက်ဝတ်ရတနာများ ပြည်ပသို့ ယူဆောင်ခြင်း၊ လည်းကောင်း၊ အခြားကိစ္စရပ်ဖြင့်လည်းကောင်း ကာလတို/ကာလရှည် ခရီး သွားလာသည့်အခါ တန်ဖိုးပမာဏအားဖြင့် ကျပ်တစ်ဆယ်သန်း ထက်မပိုသည့် တစ်ဆင်စာဝတ်ဆင်ထားသော လက်ဝတ်ရတနာများကို ပြည်ပမှ ရောက်ရှိ လာသည့်အခါတွင် တစ်ပါတည်း ပြန်လည်ယူဆောင်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနတွင် ဝန်ခံကတိထားရှိပြီး မြန်မာနိုင်ငံမှ ပြည်ပသို့ ယူဆောင်နိုင်သည်။

၆၇။ မြန်မာနိုင်ငံသို့ခေတ္တလာရောက်သူများသည် မြန်မာနိုင်ငံသို့ဝင်ရောက်စဉ် က ယူဆောင်လာသည့် လက်ဝတ်ရတနာပစ္စည်းများကို အကောက်ခွန်ဦးစီး ဌာနတွင် ကြေညာခဲ့ပြီး အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနက အတည်ပြုထားသည့် အထောက်အထားမူရင်းတင်ပြလျက် အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် အဆိုပါ လက်ဝတ်ရတနာပစ္စည်းများအား မြန်မာနိုင်ငံမှထွက်ခွာရာတွင် ပြန်လည်ယူဆောင်သွားနိုင်သည်။

၆၈။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်ခွင့်လိုင်စင်ရရှိသူသည် နိုင်ငံတကာမှ ပြည်တွင်းသို့ သို့မဟုတ် ပြည်တွင်းမှနိုင်ငံတကာသို့ သာမန် စာရင်းပိုင်းဆိုင်ရာ လွှဲပြောင်းပေးချေမှုများနှင့် နိုင်ငံတကာမှ ပြည်တွင်းသို့ သို့မဟုတ် ပြည်တွင်းမှ နိုင်ငံတကာသို့ ငွေလုံးငွေရင်းစာရင်းပိုင်းဆိုင်ရာ လွှဲပြောင်းပေးချေမှုများကို နိုင်ငံခြားငွေဖြင့်သာ လုပ်ဆောင်ရမည်။

နိုင်ငံတကာ လွှဲပြောင်း ပေးချေမှုများ

၆၉။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်ခွင့်လိုင်စင်ရရှိသူသည် မြန်မာ နိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်၏ ခွင့်ပြုမိန့်ရရှိလျှင်ဖြစ်စေ၊ စာတမ်းအမှတ်အသား ဆိုင်ရာ အထောက်အထားများမပါရှိလျှင်ဖြစ်စေ၊ လွှဲပြောင်းပေးချေခြင်းကို ကျပ်ငွေဖြင့်သာ လုပ်ဆောင်နိုင်သည်။

ကျပ်ငွေဖြင့်လွှဲပြောင်း ပေးချေမှုများ

၇၀။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်ခွင့်လိုင်စင်ရရှိသူသည် ပြည်တွင်း၌ နေထိုင်သူအား အောက်ဖော်ပြပါ အခြေအနေများကိုအခြေပြု၍ ငွေကြေးဆုံးရှုံး နိုင်ခြေအန္တရာယ်အတွက် ကြိုတင်အကာအကွယ်ဆိုင်ရာ အခွင့်အလမ်းများကို ထုတ်ပေးနိုင်သည်။ -

ငွေကြေးအကာအကွယ် လုပ်ဆောင်ချက်

- (က) သွင်းကုန်လုပ်ငန်းရှင်များ- စီးပွားရေးလုပ်ငန်း/ကုမ္ပဏီ အမှန် တကယ်ရှိကြောင်း ကတိကဝတ်ပြုထားသည့် နိုင်ငံခြားငွေ လွှဲပြောင်းပေးချေခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ သေချာစွာ လေ့လာစိစစ်

ပြီးကြောင်း၊ ကတိကဝတ်ပါအတိုင်း သတ်မှတ်ကာလအတွင်း ငွေပေးချေမှုပြုလုပ်နိုင်ရန် ကြိုတင်အကာအကွယ်ကို စီစဉ်နိုင်ကြောင်း၊ တာဝန်ခံအတည်ပြုထားသည့် စာတမ်းအမှတ်အသားဆိုင်ရာ အထောက်အထားများကို နိုင်ငံခြားသုံးငွေများရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူထံသို့ ထုတ်ပေးရမည်။

(ခ) ပို့ကုန်လုပ်ငန်းရှင်များ- စီးပွားရေးလုပ်ငန်း/ကုမ္ပဏီ အမှန်တကယ်ရှိကြောင်း နိုင်ငံခြားငွေပြန်လည်ရရှိမည့်အခြေအနေကို စိစစ်အတည်ပြုထားကြောင်း၊ ရရန်ရှိသည်များကို ကတိပြုထားသည့် သတ်မှတ်ကာလအတွင်း ရရှိနိုင်ရန်အတွက် ကြိုတင်အကာအကွယ်စီစဉ်နိုင်ကြောင်း၊ တာဝန်ခံ အတည်ပြုထားသည့် စာတမ်းအမှတ်အသားဆိုင်ရာ အထောက်အထားများကို နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူထံသို့ ထုတ်ပေးရမည်။

၇၁။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်ခွင့်လိုင်စင်ရရှိသူသည် ငွေချေး သက်သေခံလက်မှတ်များအား နိုင်ငံတော်အတွင်းနှင့် နိုင်ငံတော် နှင့် အခြားနိုင်ငံများအကြား လွှဲပြောင်းခြင်းကို ငွေချေးသက်သေခံလက်မှတ်များ လဲလှယ်ရောင်းဝယ်ရေးဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ လုပ်ဆောင်ရမည်။ ငွေချေးသက်သေခံ လက်မှတ်များ လွှဲပြောင်းခြင်း

၇၂။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်ခွင့်လိုင်စင်ရရှိသူသည် မြန်မာ နိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်ဥပဒေ၊ နိုင်ငံခြားသုံးငွေစီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေ၊ ငွေကြေး ခဝါချမှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေ၊ အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေနှင့် တည်ဆဲဥပဒေတစ်ရပ်ရပ်အရ ပြဋ္ဌာန်းသည့် နည်းဥပဒေ၊ စည်းမျဉ်းများ၊ အမိန့်များ၊ အမိန့်ကြော်ငြာစာများ၊ ညွှန်ကြားချက်များနှင့် လုပ်ထုံး လုပ်နည်းများကို တိကျစွာလိုက်နာရမည်။ ဥပဒေနှင့်အညီ လိုက်နာ ဆောင်ရွက်ရေး

(ပုံ) ကျော်ကျော်မောင်
ဥက္ကဋ္ဌ
မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်

မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်

အမိန့်ကြော်ငြာစာ

အမှတ် ၇ / ၂၀၁၄

နေပြည်တော်၊ ၁၃၇၆ ခုနှစ်၊ သီတင်းကျွတ်လဆန်း ၇ ရက်

(၂၀၁၄ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၃၀ ရက်)

နိုင်ငံခြားသုံးငွေစီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေ (၂၀၁၂ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ဥပဒေ နိုင်ငံခြားသုံးငွေစီမံခန့်ခွဲမှု အမှတ် ၁၂) ပုဒ်မ ၄၉ (က)အရ အပ်နှင်းထားသော လုပ်ပိုင်ခွင့်များကို ကျင့်သုံး စည်းမျဉ်း ဤ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်သည် နိုင်ငံခြားသုံးငွေလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ခွင့်လိုင်စင် ရရှိသူများက ၎င်းတို့ထံ ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်သူများအတွက်လည်းကောင်း၊ ၎င်းတို့၏ ကိုယ်တိုင်အတွက်လည်းကောင်း နိုင်ငံခြားသုံးငွေလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် လိုက်နာကျင့်သုံးရန် အောက်ပါစည်းမျဉ်းကို ထုတ်ပြန် လိုက်သည်။

အခန်း (၁)

အမည်နှင့် အဓိပ္ပါယ်ဖော်ပြချက်

- ၁။ ဤစည်းမျဉ်းကိုနိုင်ငံခြားသုံးငွေစီမံခန့်ခွဲမှုစည်းမျဉ်းဟုခေါ်တွင်စေရမည်။
- ၂။ ဤစည်းမျဉ်းတွင်ပါရှိသော စကားရပ်များသည် နိုင်ငံခြားသုံးငွေစီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေတွင်ပါရှိသည့်အတိုင်း အဓိပ္ပါယ်သက်ရောက်စေရမည်။ ထို့ပြင် အောက်ပါစကားရပ်များသည် ဖော်ပြပါအတိုင်းအဓိပ္ပါယ် သက်ရောက်စေရမည်-
 - (က) ခွင့်ပြုနိုင်သောလွှဲပြောင်းပေးချေမှု ဆိုသည်မှာ မြန်မာနိုင်ငံတော် ခွင့်ပြုနိုင်သော ဗဟိုဘဏ်၏ ခွင့်ပြုမိန့်ဖြင့်သော်လည်းကောင်း သို့မဟုတ် ဤ လွှဲပြောင်းပေးချေမှု စည်းမျဉ်းအရသော်လည်းကောင်း ခွင့်ပြုနိုင်သောလွှဲပြောင်းပေးချေမှုများကို ဆိုလိုသည်။
 - (ခ) စာတမ်းအမှတ်အသားဆိုင်ရာ အထောက်အထား ဆိုသည်မှာ စာတမ်းအမှတ်အသား ငွေကြေးလွှဲပြောင်းပေးချေမှုများနှင့်ပတ်သက်၍ ခွင့်ပြုနိုင်သော ဆိုင်ရာ အထောက်အထား လွှဲပြောင်းပေးချေမှုဟု သတ်မှတ်ရန်အတွက် နိုင်ငံခြားသုံးငွေ လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ခွင့်လိုင်စင်ရရှိသူများက ၎င်းတို့ထံ ဆက်သွယ် ဆောင်ရွက်သူများထံမှ တောင်းခံရယူသည့် အထောက်အထား စာရွက်စာတမ်းများကို ဆိုလိုသည်။

အခန်း (၂)

နိုင်ငံခြားသုံးငွေလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ခွင့်လိုင်စင်ရရှိသူများ၏
လုပ်ငန်းနှင့်တာဝန်များ

၃။ ဤစည်းမျဉ်းတွင်ပါဝင်သည့် မည်သည့်အပိုဒ်တွင်မဆို စာတမ်းအမှတ် နိုင်ငံခြားသုံးငွေလုပ်ငန်း အသားဆိုင်ရာအထောက်အထားများကို ဖော်ပြသည့်အခါတိုင်းတွင်သက်ဆိုင်ရာ လုပ်ကိုင်ခွင့်လိုင်စင်ရရှိ ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးနှင့်ဆက်နွယ်မှု သို့မဟုတ် ချက်ချင်း သို့မဟုတ် ကြိုတင် သူများ၏ လုပ်ငန်းနှင့် စနစ်ဖြင့် နိုင်ငံခြားငွေရောင်းခြင်း သို့မဟုတ် ဝယ်ခြင်းကိစ္စတွင်ပတ်သက်မှု တာဝန်များ ရှိကြောင်း နိုင်ငံခြားသုံးငွေလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ခွင့်လိုင်စင်ရရှိသူများက တောင်းခံရ ယူပြီး ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခြင်းကို သေချာစွာ လုပ်ဆောင်ရန် တာဝန်ခံရမည်။ စာတမ်းအမှတ်အသားဆိုင်ရာ အထောက်အထားများသည် နိုင်ငံတကာတွင် အသိအမှတ်ပြုကာ လက်ခံကျင့်သုံးလျက်ရှိသည့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေး ဆိုင်ရာ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း သို့မဟုတ် အသိအမှတ်ပြုပြီးဖြစ်သည့် စာရင်း ကိုင်လုပ်ထုံးလုပ်နည်း၊ ကုန်သွယ်ရေး သို့မဟုတ် ဥပဒေလုပ်ထုံးလုပ်နည်း များအရ အောက်ပါရည်ရွယ်ချက်များအလို့ငှာ အသင့်လျော်ဆုံး အထောက် အထားများ ဖြစ်ရမည် -

- (က) သက်ဆိုင်ရာ နိုင်ငံခြားသုံးငွေလုပ်ငန်းများ၏ အမျိုးအစား၊ အဆင့်အတန်း၊ သဘာဝတို့ကို စိစစ်သတ်မှတ် အတည်ပြု ခြင်း၊
- (ခ) ပြည်တွင်း၌နေထိုင်သူများက ပြည်ပတွင် နေထိုင်သူများသို့ နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် ငွေပေးချေရန် သို့မဟုတ် ငွေလွှဲပြောင်းပို့ရန် လျှောက်ထားချက်မှန်ကန်ကြောင်းနှင့် လျှောက်ထားသူ မှန်ကန် ကြောင်း အထောက်အထားများရယူခြင်း၊ စိစစ်အတည်ပြုခြင်း နှင့် ပြည်တွင်း၌နေထိုင်သူများထံသို့ ပြည်ပတွင် နေထိုင်သူများက နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် ငွေပေးချေခြင်း သို့မဟုတ် လွှဲပြောင်းခြင်းကိစ္စ များအတွက် ငွေလွှဲပြောင်းခြင်း မှန်ကန်ကြောင်းနှင့် ငွေလွှဲပြောင်း သူ မှန်ကန်ကြောင်း အထောက်အထားများရယူခြင်း၊ စိစစ် အတည်ပြုခြင်း၊
- (ဂ) အထက်အပိုဒ်(ခ)ပါ နိုင်ငံခြားငွေဖြင့်ပေးချေခြင်း သို့မဟုတ် လွှဲပြောင်းခြင်း လုပ်ဆောင်ချက်၏ ငွေပမာဏနှင့်စာရင်း ရှင်းလင်းမည့် အချိန်ကာလတို့အတွက် အထောက်အထားများ ရယူခြင်း၊ စိစစ်အတည်ပြုခြင်း၊

(ဃ) နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် လွှဲပြောင်းပေးချေမှု လုပ်ဆောင်ချက်များတွင် ပါဝင်ပတ်သက်သည့် ပုဂ္ဂိုလ်များ၏ သတင်းအချက်အလက်များကို မှတ်တမ်းတင်ထားရှိခြင်း။

၄။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်ခွင့်လိုင်စင်ရရှိသူသည် နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် လွှဲပြောင်းပေးချေခြင်းကို ဆောင်ရွက်သည့်အခါ ပြည်တွင်း၌ နေထိုင်သူနှင့် ပြည်ပတွင်နေထိုင်သူအကြား သဘောတူညီချက်ကို တရားဝင်စာဖြင့် မှတ်တမ်းထားရှိပါက အပိုဒ် ၃ တွင် ဖော်ပြထားသည့်အချက်များအပြင် အောက်ပါစာတမ်းအမှတ်အသား အထောက်အထားများကို ရယူစိစစ် အတည်ပြုရမည်-

- (က) သက်ဆိုင်သူများ ကိုယ်တိုင် သို့မဟုတ် ကိုယ်စားလှယ်များက မှန်ကန်စွာ လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် တရားဝင်စာဖြင့် သဘောတူညီချက်မူရင်း၊
- (ခ) အဆိုပါလွှဲပြောင်းပေးချေခြင်းများအတွက် ဆက်စပ်လျက်ရှိသော စာရွက်စာတမ်းများနှင့် အဆိုပါစာရွက်စာတမ်းအထောက်အထားများသည် အများက အသိအမှတ်ပြုပြီးဖြစ်သည့် စာရင်းကိုင် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ၊ ကုန်သွယ်ရေး သို့မဟုတ် ဥပဒေလုပ်ထုံး လုပ်နည်းများဆိုင်ရာ ရှုထောင့်မှ လွှဲပြောင်းပေးချေခြင်းများအတွက် အထောက်အပံ့ဖြစ်စေသည့် သို့မဟုတ် ဖြည့်စွက် အထောက်အထားအဖြစ် စိစစ်ကြည့်ရှုနိုင်မည့် အချက်အလက်များ၊
- (ဂ) အဆိုပါ အထောက်အပံ့ဖြစ်စေသည့် သို့မဟုတ် ဖြည့်စွက် အထောက်အထားများအဖြစ် သက်ဆိုင်ရာ အရောင်း/အဝယ်အတွက် အတည်ပြုစာ၊ ကုန်ပို့လွှာ၊ ကုန်လက်ခံလွှာ၊ သင်္ဘောတင်စာရွက်စာတမ်း သို့မဟုတ် အခြားခေါင်းစဉ် အမျိုးမျိုးဖြင့် စာရွက်စာတမ်းများ၊ သယ်ယူပို့ဆောင်စရိတ် စာချုပ်စာတမ်းများ၊ ငွေလွှဲစာတမ်းများ၊ အာမခံပစ္စည်းများ၊ အာမခံစာချုပ်စာတမ်းများ၊ ခွင့်ပြုမိန့်များ၊ လိုင်စင်များနှင့် သို့မဟုတ် လွှဲပြောင်းနိုင်သည့် စာရွက်စာတမ်းများတို့အနက် အဆိုပါ ငွေလွှဲပြောင်းပေးချေမှုနှင့်သက်ဆိုင်သည့် အထောက်အထား စာရွက်စာတမ်းများ၊

- (ဃ) အဆိုပါ သဘောတူညီချက်မူရင်းနှင့် အထောက်အပံ့ဖြစ်စေသည့် သို့မဟုတ် ဖြည့်စွက် အထောက်အထားများသည် အပိုဒ် ၃ (က) ၊ (ခ) နှင့် (ဂ) ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ သက်ဆိုင်ရာ နိုင်ငံခြားငွေလွှဲပြောင်းပေးချေမှုကို မှန်ကန်စွာ ဆောင်ရွက်ကြောင်း ကြည့်ရှုစစ်ဆေးနိုင်ရန်အတွက် အနည်းဆုံး လိုအပ်ချက်များ။

၅။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်ခွင့်လိုင်စင်ရရှိသူသည် နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် လွှဲပြောင်းပေးချေခြင်းကို ဆောင်ရွက်သည့်အခါ ပြည်တွင်း၌ နေထိုင်သူနှင့် ပြည်ပတွင်နေထိုင်သူအကြား သဘောတူညီချက်ကို တရားဝင်စာဖြင့် မှတ်တမ်းထားခြင်းမရှိပါက ဤစည်းမျဉ်းအရ မိမိတို့က တောင်းခံရယူပြီး ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသော နိုင်ငံခြားသုံးငွေလုပ်ငန်းများနှင့်သက်ဆိုင်သည့် စာတမ်းအမှတ်အသားဆိုင်ရာ အထောက်အထားများသည် အပိုဒ် ၃ ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များကို မပျက်ယွင်းစေဘဲ အပိုဒ် ၄(ခ)ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်အတွက် အထောက်အပံ့ဖြစ်စေသည့် သို့မဟုတ် ဖြည့်စွက်အထောက်အထားများ ဖြစ်စေရမည်။ အဆိုပါ အထောက်အပံ့ဖြစ်စေသည့် သို့မဟုတ် ဖြည့်စွက်အထောက်အထားများကို အနည်းဆုံးလိုအပ်ချက်အဖြစ် သတ်မှတ်ထားပြီး အထက်အပိုဒ် ၃(က) ၊ (ခ) ၊ (ဂ) နှင့် (ဃ) ပါ သက်ဆိုင်ရာ နိုင်ငံခြားသုံးငွေလုပ်ငန်းများအတွက် အဓိက လိုအပ်ချက်များကို စိစစ်အတည်ပြုရမည်။

၆။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်ခွင့်လိုင်စင်ရရှိသူသည် အပိုဒ် ၃ ၊ ၄ နှင့် ၅ ပါ အထောက်အထား စာရွက်စာတမ်းမူရင်းများကို မရရှိနိုင်သည့်အခါတွင် ယင်းအထောက်အထား စာရွက်စာတမ်းများ၏ တာဝန်ခံ မိတ္တူမှန်၊ ဖက်စ် သို့မဟုတ် အီလက်ထရောနစ်စနစ်ဖြင့်ပေးပို့သည့် အထောက်အထား စာရွက်စာတမ်းများကို လက်ခံနိုင်သည်။

၇။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ခွင့်လိုင်စင်ရရှိသူသည် နိုင်ငံခြားသုံးငွေလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်သည့်အခါ ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်သူများ၏ ရည်ရွယ်ချက်နှင့် သဘောသဘာဝတို့ကို သံသယဖြစ်ဖွယ်ရှိပါက ယင်းကိစ္စရပ်ကို အဆုံးအဖြတ်ပေးနိုင်ရန်အတွက် မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်သို့ တင်ပြရမည်။

၈။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်ခွင့် လိုင်စင်ရရှိသူသည်-

- (က) နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် လွှဲပြောင်းပေးချေမှုများ ဆောင်ရွက်ပြီးသည့် အခါတွင် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်သူများက တင်ပြလာသည့် စာတမ်းအမှတ်အသားဆိုင်ရာ အထောက်အထား စာရွက်စာတမ်း ပေါ်တွင် “နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် လွှဲပြောင်းပေးချေပြီးကြောင်း” စာသားကိုထင်ရှားစွာဖော်ပြ၍ မှန်ကန်ကြောင်းလက်မှတ်ရေးထိုးပြီး ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်သူများထံသို့ ပြန်လည်ပေးအပ်ရမည်။
- (ခ) အပိုဒ်ခွဲ (က) ပါ ထောက်ခံချက်မိတ္တူကို မြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်ကစစ်ဆေးနိုင်ရန်အလို့ငှာ အနည်းဆုံး ငါးနှစ် ထိန်းသိမ်းထားရမည်။
- (ဂ) အပိုဒ်ခွဲ (က) ပါ လွှဲပြောင်းပေးချေမှုများသည် သာမန်စာရင်းပိုင်းဆိုင်ရာ လွှဲပြောင်းပေးချေမှုများ သို့မဟုတ် ငွေလုံးငွေရင်းစာရင်းပိုင်းဆိုင်ရာ လွှဲပြောင်းပေးချေမှုများဖြစ်သည်ကို စိစစ်ပြီး အမြဲတမ်းစစ်ဆေး အတည်ပြုရမည်။

၉။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်ခွင့်လိုင်စင်ရရှိသူသည် ပေးဆပ်ရန် ထိန်းသိမ်းရမည့် ရှိသည့် ပြည်ပကြွေးမြီပမာဏနှင့် မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်က အခါ နိုင်ငံခြားငွေလက်ကျန် အားလျော်စွာ သတ်မှတ်ထားသည့် နိုင်ငံခြားငွေပမာဏတို့ကို နိုင်ငံခြားငွေ အမျိုးအစားအလိုက်လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံခြားငွေအမျိုးအစားများကို စုပေါင်း တွက်ချက်၍လည်းကောင်း ဖြစ်ပေါ်ရရှိသည့် နိုင်ငံခြားငွေလက်ကျန်အခြေအနေ ကို မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်၏ သတ်မှတ်ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ ထိန်းသိမ်းထားရှိရမည်။

အခန်း (၃)

ပြည်တွင်း၌ နေထိုင်သူ၏ဘဏ်စာရင်း

၁၀။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင် ရရှိသူသည် ပြည်တွင်း၌နေထိုင်သူ၏ ပြည်တွင်းနိုင်ငံခြားငွေ ဘဏ်စာရင်းများ ပြည်တွင်း၌ နေထိုင်သူ ၏ ဘဏ်စာရင်း ကို အောက်ဖော်ပြပါ သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ ဖွင့်လှစ်ပေးနိုင်သည် -

- (က) တရားဝင်ရရှိထားသည့် နိုင်ငံခြားငွေများ သို့မဟုတ် ခွင့်ပြုနိုင်သော လွှဲပြောင်းပေးချေမှုများအရ ရရှိသည့် ကျပ်ငွေများအား ရောင်းချလဲလှယ်ရရှိထားသည့် နိုင်ငံခြားငွေများဖြင့်သာ ဘဏ်စာရင်းသို့ မြီရှင်ပြုထည့်သွင်းရမည်။

(ခ) အဆိုပါ ဘဏ်စာရင်းမှ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်က အခါအားလျော်စွာ ထုတ်ပြန်သည့် ညွှန်ကြားချက်များအရ လည်းကောင်း၊ ဤစည်းမျဉ်းအရလည်းကောင်း ပြည်တွင်းပေးချေမှုများအတွက် ကျပ်ငွေဖြင့်လဲလှယ်ခြင်းနှင့် ခွင့်ပြုနိုင်သော လွှဲပြောင်းပေးချေမှုများနှင့်အညီပြည်ပနေထိုင်သူထံသို့ ငွေပေးချေမှုများအတွက်သာ မြီစားပြုရမည်။

၁၁။ ပြည်တွင်း၌ နေထိုင်သူသည် နိုင်ငံခြားသုံးငွေစီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေပုဒ်မ ၁၄ ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ပြည်ပတွင် နိုင်ငံခြားငွေဘဏ်စာရင်း ဖွင့်လှစ်ရာ၌ ဗဟိုဘဏ်၏ခွင့်ပြုချက်ကို ရယူရမည်။

၁၂။ အထက်အပိုဒ် ၁၁ အရ ပြည်ပတွင် ဘဏ်စာရင်းဖွင့်လှစ်ထားသူသည် လစဉ်ဘဏ်စာရင်းရှင်းတမ်းကို ဗဟိုဘဏ်သို့ ပေးပို့တင်ပြရမည်။

ပြည်တွင်း၌ နေထိုင်သူ၏ ပြည်ပရှိ နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက် များကိုအစီရင်ခံ တင်ပြခြင်း

၁၃။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင် ရရှိသူသည် ပြည်ပရှိဘဏ်များတွင် ဘဏ်စာရင်းများ ဖွင့်လှစ်နိုင်ပြီး အဆိုပါ ဘဏ်စာရင်းများ ဖွင့်လှစ်ခြင်းနှင့် ၎င်းဘဏ်စာရင်းများ၏ လက်ကျန်ငွေ စာရင်းများကို ဗဟိုဘဏ်က သတ်မှတ်ညွှန်ကြားသည့်ပုံစံ၊ အချိန်ကာလအတိုင်း ဗဟိုဘဏ်သို့ အစီရင်ခံတင်ပြရမည်။

၁၄။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင် ရရှိသူက ပြည်တွင်း၌နေထိုင်သူအား နိုင်ငံခြားသုံးငွေဖြင့် ချေးငွေများ ထုတ်ချေး ရာတွင် ငွေချေးယူသူသည် ချေးယူသည့် နိုင်ငံခြားငွေပမာဏနှင့် လိုက်လျော ညီထွေရှိသည့် နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် ဝင်ငွေရရှိမှုအခွင့်အလမ်း ပုံမှန်ရှိကြောင်း၊ ကျေနပ်ဖွယ်ရာ အထောက်အထားများကို မှန်ကန်ကြောင်းစိစစ်ပြီးမှ ချေးငွေ ထုတ်ချေးရမည်။ ထို့ပြင် ယင်းချေးငွေထုတ်ချေးခြင်းသည် ဗဟိုဘဏ်က ထုတ်ပြန်ထားသည့် ညွှန်ကြားချက်များ၊ ချေးငွေဆိုင်ရာ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ၊ ခွင့်ပြုထားသည့် ချေးငွေစံနှုန်းများနှင့်အညီ ဖြစ်ရမည်။

ပြည်တွင်း၌ နေထိုင်သူ အား နိုင်ငံခြားငွေ ထုတ်ချေးခြင်း

၁၅။ ပြည်တွင်း၌ နေထိုင်သူတစ်ဦးချင်းသည် တရားဝင်နည်းလမ်းဖြင့် ရရှိထားသည့် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၀,၀၀၀/- အထိ သို့မဟုတ် ယင်းနှင့် ညီမျှသောငွေထက်မပိုသော နိုင်ငံခြားငွေများကို လက်ခံရရှိသည့်နေ့မှ ခြောက်လ အတွင်း ကိုင်ဆောင်ခွင့်ရှိသည်။ ယင်း ခြောက်လကာလကျော်သည်အထိ အသုံးမပြုဘဲရှိနေသည့် နိုင်ငံခြားငွေများအား နိုင်ငံခြားသုံးငွေလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်

ပြည်တွင်း၌ နေထိုင်သူ နိုင်ငံခြားငွေ ကိုင်ဆောင် ခြင်း

ခွင့်လိုင်စင်ရရှိသူများထံတွင် ဈေးကွက်ပေါက်ဈေးဖြင့် ရောင်းချ လဲလှယ်ခြင်း သို့မဟုတ် ဘဏ်စာရင်းသို့ ထည့်သွင်းခြင်း ဆောင်ရွက်ရမည်။

အခန်း (၄)

ပြည်ပတွင်နေထိုင်သူ၏ဘဏ်စာရင်း

၁၆။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိ ပြည်ပတွင်နေထိုင်သူ၏ သူသည် ဗဟိုဘဏ်၏ ကြိုတင်ခွင့်ပြုချက်မလိုဘဲ အောက်ဖော်ပြပါ နိုင်ငံခြားငွေ နိုင်ငံခြားငွေ ဘဏ်စာရင်း များအား ထည့်သွင်းအပ်နှံစေပြီး ပြည်ပတွင်နေထိုင်သူအတွက် နိုင်ငံခြားငွေ ဘဏ်စာရင်းကို ဖွင့်လှစ်နိုင်သည်။ -

- (က) ပြည်ပမှ တရားဝင်ဘဏ်စာရင်း လွှဲပြောင်းခြင်းဖြင့် ဝင်ရောက် လာသည့် နိုင်ငံခြားငွေ၊
- (ခ) ဤစည်းမျဉ်းအရ ခွင့်ပြုနိုင်သော လွှဲပြောင်းပေးချေမှုများနှင့်အညီ ပြည်ပနေထိုင်သူက ပြည်တွင်းတွင်ရရှိသည့် ကျပ်ငွေကို ရောင်းချ လဲလှယ်ခြင်းမှရရှိသည့် နိုင်ငံခြားငွေ။

၁၇။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူ သည် အပိုဒ် ၁၆ ပါ ဘဏ်စာရင်းများမှ အောက်ပါကိစ္စရပ်များအတွက်သာ မြီစားခွင့်ပြုနိုင်သည်။ -

- (က) ဤစည်းမျဉ်းအရ ခွင့်ပြုနိုင်သော လွှဲပြောင်းပေးချေမှုများနှင့် အညီ အခြားပြည်ပနေထိုင်သူ၏ နိုင်ငံခြားငွေကို ပြန်လည် ပေးချေခြင်း သို့မဟုတ် အခြားပြည်ပနေထိုင်သူ၏ ဘဏ်စာရင်း သို့ တရားဝင်ဘဏ်စာရင်း လွှဲပြောင်းထည့်သွင်းပေးချေခြင်း၊
- (ခ) ဤစည်းမျဉ်းနှင့်အညီ ခွင့်ပြုနိုင်သော လွှဲပြောင်းပေးချေမှုများ အရ ရရှိလာသော နိုင်ငံခြားငွေမှကျပ်ငွေသို့ လဲလှယ်ခြင်း။

၁၈။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူ ပြည်ပတွင် နေထိုင်သူ၏ သည် ဗဟိုဘဏ်၏ ကြိုတင်ခွင့်ပြုချက်မလိုဘဲ အပိုဒ် ၁၆ ပါ နိုင်ငံခြားငွေများ ကျပ်ငွေဖြင့် ဘဏ်စာရင်း အား ရောင်းချလဲလှယ်ခြင်းဖြင့် ရရှိသည့်ကျပ်ငွေများကိုသာ ထည့်သွင်းအပ်နှံ စေပြီး ပြည်ပတွင်နေထိုင်သူအတွက် ကျပ်ငွေဖြင့် စာရင်းရှင်အပ်ငွေစာရင်း ဖွင့်လှစ်နိုင်သည်။ ပြည်ပတွင် နေထိုင်သူများသည် အဆိုပါကျပ်ငွေဖြင့် ငွေစာရင်းများကိုအသုံးပြုကာ နိုင်ငံခြားငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့်

လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူများမှတစ်ဆင့် အခြားပြည်တွင်းနေထိုင်သူ သို့မဟုတ် ပြည်ပတွင်းနေထိုင်သူထံသို့ ဘဏ်စာရင်း လွှဲပြောင်းနည်းဖြင့် ပေးချေနိုင်သည်။

အခန်း (၅)

သာမန်စာရင်းပိုင်းဆိုင်ရာ လွှဲပြောင်းပေးချေမှုများ

၁၉။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူ ကုန်စည်တင်သွင်းခြင်းသည် အောက်ဖော်ပြပါ အထောက်အထားများတင်ပြစေပြီး ယင်းတို့ထံသို့ ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်သူများကိုယ်စား သွင်းကုန်တန်ဖိုးငွေပေးချေမှုများကို ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်သည် -

- (က) ကုန်ရောင်းသူမှ ပေးပို့သည့် ကုန်ပို့လွှာ၊
- (ခ) ကုန်ပစ္စည်းတင်ပို့ခြင်းဆိုင်ရာ စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထားများ သို့မဟုတ် အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနက ကုန်ပစ္စည်းရောက်ရှိပြီးကြောင်း ကုန်ပစ္စည်းလက်ခံသူအတွက် ထုတ်ပေးထားသည့် အထောက်အထား ကြေညာချက် (Customs Declaration)၊
- (ဂ) အခြားလိုအပ်သည့် အထောက်အထားများ။

၂၀။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူသည် နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် လွှဲပြောင်းပေးချေခြင်းများ ဆောင်ရွက်သည့်အခါ ယင်းတို့ထံသို့ ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်သူများက သဘောတူသည့် နိုင်ငံတကာလက်ခံသည့် ငွေပေးချေမှုစနစ်တစ်မျိုးမျိုးကို အသုံးပြုနိုင်သည်။

၂၁။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူသည် နိုင်ငံတကာငွေလွှဲပြောင်းပေးချေမှုများကို ပံ့ပိုးပေးနိုင်ရန် ဘဏ်နှင့် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်သူများအား ကုန်သွယ်မှုဆိုင်ရာ ငွေကြေးထောက်ပံ့ခြင်းအပါအဝင် ကာလတို ဘဏ်ချေးငွေများကို ဗဟိုဘဏ်က ညွှန်ကြားထားသည့် ဘဏ်လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီလည်းကောင်း၊ ဤစည်းမျဉ်းပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီလည်းကောင်း ထုတ်ပေးနိုင်သည်။

၂၂။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူ ကြိုတင်ငွေပေးချေမှုသည် ဤစည်းမျဉ်းတွင် ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ခွင့်ပြုနိုင်သော လွှဲပြောင်းပေးချေမှုများဖြစ်ကြောင်းကို စနစ်တကျစိစစ်ပြီး ကျေနပ်လက်ခံပြီးသည့်အခါတွင် ကုန်ပစ္စည်းနှင့် ဝန်ဆောင်မှုများအတွက် ကြိုတင်ငွေပေးချေမှုများကို ခွင့်ပြုနိုင်သည်။

၂၃။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူ သည် ကုန်ပစ္စည်းနှင့်ဝန်ဆောင်မှုဆိုင်ရာ ကြိုတင်ငွေပေးချေရန် တောင်းဆိုချက် များကို ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်သူများက နိုင်ငံတကာကျင့်သုံးသည့် သတ်မှတ် ချက်စံနှုန်းနှင့်အညီ ကြိုတင်ငွေပေးချေမှုများဖြစ်စေမည့် လျော်ကန်သည့် စာတမ်းအမှတ်အသားဆိုင်ရာ အထောက်အထား သာဓကများဖြင့် အောက် ဖော်ပြပါ အကြောင်းအချက်များကြောင့် ကြိုတင်ငွေပေးချေရန် လိုအပ်ကြောင်း ရှင်းလင်းစွာ တင်ပြနိုင်မှသာလျှင် ခွင့်ပြုရမည်-

- (က) အထူးမှာယူသည့်ကုန်ပစ္စည်း သို့မဟုတ် ဝန်ဆောင်မှုဖြစ်ခြင်း၊
- (ခ) ကုန်သွယ်မှုလုပ်ထုံးလုပ်နည်းအရ ဖြစ်ခြင်း၊
- (ဂ) ကြိုတင်ငွေပေးချေမှုဖြင့်သာ အမှာစာအား အတည်ပြုနိုင်မည် ဖြစ်ခြင်း၊
- (ဃ) ကြိုတင်ငွေပေးချေမှုကြောင့် လျော့နှုန်းခံစားနိုင်ခြင်း။

၂၄။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူ သည် ခွင့်ပြုပေးခဲ့သည့် ကြိုတင်ငွေပေးချေမှု စာရင်းဇယားများကို နေ့စဉ်ပြုစု၍ ဗဟိုဘဏ်နှင့် အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနသို့ ခွင့်ပြုသည့်နေ့၏ နောက်တစ်နေ့ အလုပ်လုပ်ရက်တွင် ပေးပို့တင်ပြရမည်။

၂၅။ အထောက်အထားခိုင်လုံစွာ မတင်ပြနိုင်သည့် ကြိုတင်ငွေပေးချေရန် တောင်းဆိုချက်များနှင့်ပတ်သက်၍ အောက်ပါအတိုင်း ဆောင်ရွက်ရမည်-

- (က) နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့်လုပ်ငန်း လိုင်စင်ရရှိသူသည် အထောက်အထားခိုင်လုံစွာ မတင်ပြနိုင်သည့် ကြိုတင်ငွေပေးချေရန် တောင်းဆိုချက်များအား ခွင့်ပြုပေးနိုင်ရန် အတွက် ဗဟိုဘဏ်သို့ တင်ပြရမည်၊
- (ခ) ဗဟိုဘဏ်အနေဖြင့် စာတမ်းအမှတ်အသားဆိုင်ရာ အထောက် အထားများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး မှန်ကန်ကြောင်း တွေ့ရှိပါက ကြိုတင်ငွေပေးချေရန် တောင်းဆိုချက်များကို ခွင့်ပြု နိုင်သည်။

၂၆။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူ သည် စာတမ်းအမှတ်အသားဆိုင်ရာ အထောက်အထားများကို အခြေပြု၍ မှတ်ပုံတင်ပြီးသော မူပိုင်ခွင့်များ၊ တီထွင်မှုဆိုင်ရာ မူပိုင်ခွင့်များ၊ ကုန်အမှတ် တံဆိပ်များ၊ လုပ်ငန်းလုပ်ပိုင်ခွင့်များနှင့် သို့မဟုတ် ဉာဏ်ပညာဖြင့် တီထွင်

ဖန်တီးထားသောအရာ (မူပိုင်ခွင့်) များနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် လွှဲပြောင်းပေးချေခြင်းများကို ဆောင်ရွက်နိုင်သည်။

၂၇။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူ သည် ပြည်ပခရီးစဉ်များ၊ ဆေးကုသမှု၊ ပညာသင်စရိတ်နှင့် စာမေးပွဲကြေးများ၊ ညီလာခံနှင့်ဆွေးနွေးပွဲ တက်ရောက်ခြင်း၊ ပြည်ပတွင် နေထိုင်သည့် မိသားစုဝင် သို့မဟုတ် မိသားစုဝင်များ၏ နေထိုင်စားသောက်မှု ကုန်ကျစရိတ်တို့အတွက် လွှဲပြောင်းပေးပို့မည့် အသုံးစရိတ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၀,၀၀၀/- အထိ သို့မဟုတ် ယင်းနှင့်ညီမျှသော ငွေထက်မပိုသည့် နိုင်ငံခြားငွေ များအား အောက်ပါအချက်များဖြင့် စိစစ်ပြီး ပြည်တွင်းမှ ပြည်ပသို့ လွှဲပြောင်း ပေးချေပေးနိုင်သည်-

ခရီးစဉ်အသုံးစရိတ်များ (အားလပ်ရက်နှင့် လုပ်ငန်းကိစ္စ၊ ဆေးကုသမှု စရိတ်၊ ပညာသင်စရိတ်နှင့် စာမေးပွဲကြေးများ၊ ညီလာခံစရိတ်၊ ဆွေးနွေးပွဲစရိတ်)

- (က) ပြည်တွင်း၌နေထိုင်သူ တစ်ဦးချင်းဖြစ်စေ၊ ကုမ္ပဏီဖြစ်စေ မည်သူမည်ဝါဖြစ်ကြောင်း အထောက်အထား (နိုင်ငံသားစိစစ်ရေး ကတ်)နှင့် အသုံးပြုမည့်ကိစ္စအတွက် ကျိုးကြောင်းရှင်းလင်းချက်၊
- (ခ) တင်ပြသည့်အသုံးစရိတ်နှင့်ပတ်သက်သည့်စာတမ်းအမှတ်အသား ဆိုင်ရာ အထောက်အထားများ။

၂၈။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူ သည် ပြည်တွင်း၌နေထိုင်သူ ကုမ္ပဏီများက ကုန်စည်ပြပွဲဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ အတွက် အမှန်တကယ်ကုန်ကျစရိတ်နှင့်ပတ်သက်သော စာတမ်းအမှတ်အသား ဆိုင်ရာ အထောက်အထားများကိုတင်ပြစေပြီး ဤစည်းမျဉ်းပါ ပြဋ္ဌာန်းချက် များနှင့်အညီ စိစစ်ခွင့်ပြုနိုင်သည်။

၂၉။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူ သည် အပိုဒ် ၂၇ ပါကိစ္စရပ်များအတွက် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၀,၀၀၀/- အထိ သို့မဟုတ် ယင်းနှင့်ညီမျှသော နိုင်ငံခြားငွေထက်ပိုများသော ပမာဏကို လွှဲပြောင်းပေးချေလိုခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ဗဟိုဘဏ်သို့ တင်ပြရမည်။

၃၀။ ဗဟိုဘဏ်သည်အပိုဒ် ၂၉ အရ တင်ပြတောင်းခံမှုများအား စာတမ်း အမှတ်အသားဆိုင်ရာ အထောက်အထားများဖြင့် စိစစ်ပြီး ခွင့်ပြုရမည်။

၃၁။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူ သည် ပြည်ပရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများက အမြတ်၊ အမြတ်ဝေစု၊ အတိုးများကို လွှဲပြောင်းပေးချေရန်အတွက် စာတမ်းအမှတ်အသားဆိုင်ရာ အထောက်အထား

များဖြင့် တင်ပြတောင်းခံလာသည့်အခါ အဆိုပါ လွှဲပြောင်းပေးချေမှုများနှင့် သက်ဆိုင်သော မြန်မာနိုင်ငံတွင်းသို့ ယူဆောင်လာသည့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများအား ဗဟိုဘဏ်သို့ အစီရင်ခံတင်ပြထားပြီး ဖြစ်ကြောင်း၊ စာတမ်းအမှတ်အသားဆိုင်ရာ အထောက်အထားများကို စိစစ်ပြီးမှန်ကန်ကြောင်း ကျေနပ်ဖွယ်ရာတွေ့ရှိရသည့် အခါတွင် လွှဲပြောင်းပေးချေနိုင်သည်။

၃၂။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူ သည် နိုင်ငံခြားသားအမှုထမ်းများက နိုင်ငံတော်အတွင်း တရားဝင်ရရှိသော ဝင်ငွေမှ ပြည်ပသို့လွှဲပို့ပေးရန် တောင်းခံလာသည့်အခါ ပေးဆောင်ရန်ရှိသည့် အခွန်အခများ ပေးဆောင်ပြီးကြောင်း စာတမ်းအမှတ်အသားဆိုင်ရာ အထောက် အထားများကို စိစစ်၍ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်သည်။

၃၃။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူ သည် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေနှင့် အထူးစီးပွားရေးဇုန်ဥပဒေများအရ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများဖြစ်ပါက တင်ပြသည့် စာတမ်းအမှတ်အသားဆိုင်ရာ အထောက်အထားများသည် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေနှင့် အထူးစီးပွားရေး ဇုန် ဥပဒေပါ သတ်မှတ်ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဖြစ်စေရန်လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေနှင့် အထူးစီးပွားရေးဇုန်ဥပဒေများနှင့် သက်ဆိုင် ပါဝင်ခြင်းမရှိသော်လည်း မြန်မာနိုင်ငံကုမ္ပဏီများအက်ဥပဒေအရ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံ မှုများဖြစ်ပါက တင်ပြသည့် စာတမ်းအမှတ်အသားဆိုင်ရာ အထောက်အထား များသည် မြန်မာနိုင်ငံကုမ္ပဏီများအက်ဥပဒေအရ သတ်မှတ်ပြဋ္ဌာန်းချက်များ နှင့်အညီ ဖြစ်စေရန်လည်းကောင်း စိစစ်ရမည်။

၃၄။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူ သည် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်သူများအနက် ခွင့်ပြုနိုင်သော လွှဲပြောင်းပေးချေမှုကို မရိုးမသားဆောင်ရွက်ကြောင်း သံသယရှိသည့် လုပ်ဆောင်ချက်များနှင့် ပတ်သက်၍ စစ်ဆေးခြင်း၊ စိစစ်ကြပ်မတ်ခြင်း တို့ကို တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရမည်။

အခန်း (၆)

သာမန်စာရင်းပိုင်းဆိုင်ရာလွှဲပြောင်းလက်ခံမှုများ

၃၅။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူ ပို့ကုန်ရငွေများ သည် ပို့ကုန်အမှန်တကယ်တင်ပို့ခဲ့သည့် ပို့ကုန်တင်ပို့သည့် အထောက်အထားများ အရ ကုန်စည်များကို သဘောတင်သည့်နေ့မှ ခြောက်လအတွင်း ပို့ကုန်တင်ပို့သူ များက ပို့ကုန်ရငွေများ လက်ခံရရှိခြင်း ရှိ/မရှိ ကို စိစစ်ရမည်။

၃၆။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူ သည် ပို့ကုန်ရငွေများ လက်ခံရရှိခြင်း ရှိ/မရှိ ကို အောက်ပါတို့ဖြင့် စိစစ် စစ်ဆေး ရမည်-

- (က) ကုန်စည်တင်ပို့သူ၏ မှန်ကန်ကြောင်း အတည်ပြုထားသည့် အမှန်တကယ်တင်ပို့သည့် ကုန်စည်တန်ဖိုးနှင့် ကုန်စည်တင်ပို့ သည့် အချိန်ကာလပါ ပို့ကုန်တင်ပို့သူက တင်ပြသည့် ကုန်စည် တင်ပို့သည့် ကြေညာချက်၊
- (ခ) ပို့ကုန်ရငွေ လက်ခံရရှိရမည့်ရက်စွဲ။

၃၇။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူ သည်-

- (က) ပို့ကုန်တင်ပို့သူများထံမှ ယင်းတို့တင်ပို့သည့် ကုန်စည် တန်ဖိုးနှင့် အချိန်ကာလ မှန်ကန်ကြောင်းကို အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနက အတည်ပြုထားသည့် ကုန်စည်တင်ပို့သည့် ကြေညာချက်ကို တောင်းယူရမည်၊
- (ခ) မိမိခွင့်ပြုခဲ့သည့် နိုင်ငံခြားငွေလွှဲပြောင်းလက်ခံမှု မှန်/မမှန် ကို အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနက အတည်ပြုထားသည့် ကုန်စည်တင်ပို့ သည့် ကြေညာချက်မူရင်းနှင့် အမှန်တကယ် လက်ခံရရှိသည့် ပို့ကုန်ရငွေများဖြင့် တိုက်ဆိုင်စိစစ်ရမည်။

၃၈။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူ သည် ကုန်စည်တင်ပို့သူက သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ပို့ကုန်ရငွေများ လက်ခံရရှိ ခြင်းမရှိသည့် ကုန်စည်တင်ပို့သည့် ကြေညာချက်အား စစ်ဆေးသုံးသပ်ချက် နှင့်အတူ ဗဟိုဘဏ်သို့ ဆောလျင်စွာ အစီရင်ခံတင်ပြရမည်။

၃၉။ ဗဟိုဘဏ်၏ ခွင့်ပြုကာလကုန်ဆုံးသည်အထိ ပို့ကုန်ရငွေများ လက်ခံရရှိခြင်းမရှိသည့် ကုန်စည်တင်ပို့သည့်ကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆက်လက် စိစစ်စစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ်နိုင်ရန်အတွက် ဗဟိုဘဏ်သို့ ပေးပို့ရန်၊ ဗဟိုဘဏ်သည် သက်ဆိုင်ရာအစိုးရဌာနများနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးအဖွဲ့အစည်းများသို့ အမှုတွဲအား လွှဲပြောင်းပေးပို့ရမည်။

၄၀။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူသည် ပို့ကုန်တင်ပို့သူများက ပို့ကုန်ရငွေများကို လက်ခံရရှိပြီးနောက် မြန်မာနိုင်ငံရှိ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရဘဏ်တစ်ခုခုသို့ ဘဏ်စာရင်းလွှဲပြောင်းခြင်းကို ဤစည်းမျဉ်းနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်စေရမည်။

၄၁။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူသည် အပိုဒ် ၃၅ တွင် ဖော်ပြထားသော နိုင်ငံခြားငွေများအား မိမိထံတွင် ပေါ်ပေါက်လျက်ရှိသည့် နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်းဖြင့် ကျပ်ငွေသို့ ရောင်းချလဲလှယ်ပြီး ရရှိသည့်ကျပ်ငွေများကို မိမိထံတွင် ဖွင့်လှစ်ထားသည့် ပို့ကုန်တင်ပို့သူ၏ ကျပ်ငွေစာရင်းသို့ ထည့်သွင်းအပ်နှံနိုင်သည်။ အဆိုပါ ကျပ်ငွေစာရင်းလက်ကျန်ကို စာတမ်းအမှတ်အသားဆိုင်ရာ အထောက်အထားများအရ လည်းကောင်း၊ ဤစည်းမျဉ်းအရလည်းကောင်း စိစစ်၍နိုင်ငံခြားသုံးငွေ ပြန်လည်ဝယ်ယူရန် အသုံးပြုစေနိုင်သည်။

၄၂။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူသည် သာမန်စာရင်းပိုင်းဆိုင်ရာ လွှဲပြောင်းလက်ခံရရှိမှုများကို လုပ်ဆောင်ပေးရာတွင် နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် လွှဲပြောင်းလက်ခံခြင်းများသည် ငွေလုံးငွေရင်းစာရင်းပိုင်းဆိုင်ရာ လွှဲပြောင်း/ လက်ခံမှုများ မဟုတ်သည်မှာ မှန်ကန်ကြောင်း စာတမ်းအမှတ်အသားဆိုင်ရာ အထောက်အထားများဖြင့် စစ်ဆေးအတည်ပြုပြီးမှ လုပ်ဆောင်ရမည်။

၄၃။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူသည် ပြည်ပမှပြည်တွင်းသို့ နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် လွှဲပြောင်းလက်ခံရာတွင် အဆိုပါ လွှဲပြောင်းလက်ခံခြင်းများသည် ပြည်တွင်း၌နေထိုင်သူ သို့မဟုတ် အကျိုးခံစားသူများက အပြန်အလှန် နိုင်ငံခြားငွေပေးရန် တာဝန်ရှိသည့် လွှဲပြောင်း

လက်ခံမှုမဖြစ်စေရန် အထူးဂရုပြု၍ စစ်ဆေးအတည်ပြုပြီးမှသာ လုပ်ဆောင် ရမည်။

၄၄။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူ သည် မိမိထံတွင် စာရင်းဖွင့်လှစ်ထားရှိသော ဘဏ်စာရင်းပိုင်ရှင်များက ယင်းတို့၏ နိုင်ငံခြားငွေများအား ကျပ်ငွေသို့ ရောင်းချလဲလှယ်ခြင်းမပြုပါက အပိုဒ် ၁၀ တွင် ဖော်ပြထားသော ပြည်တွင်း၌ နေထိုင်သူများ၏ နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် ဘဏ်စာရင်းများနည်းတူ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည်။

အခန်း (၇)

ပြည်တွင်း၌နေထိုင်သူ၏ ငွေလုံးငွေရင်းစာရင်းပိုင်းဆိုင်ရာ လုပ်ဆောင်ချက်များ

၄၅။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူ သည် လူတစ်ဦးချင်းစီအတွက် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၀,၀၀၀/- အထိ သို့မဟုတ် ယင်းနှင့်ညီမျှသော နိုင်ငံခြားငွေထက်မပိုသော နိုင်ငံခြားငွေများဆိုင်ရာ လုပ်ဆောင်ချက်များမှအပ ပြည်ပတွင် ဆောင်ရွက်မည့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဆိုင်ရာ လွှဲပြောင်းပေးချေမှုများအတွက် မိမိထံ တင်ပြလျှောက်ထားချက်များကို ဗဟိုဘဏ်သို့ ဆက်လက်တင်ပြရမည်။

ပြည်ပတွင် ရင်းနှီး မြှုပ်နှံမှု

၄၆။ ပြည်ပတွင် တိုက်ရိုက် သို့မဟုတ် သွယ်ဝိုက်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံလိုသည့် ပြည်တွင်း၌ နေထိုင်သူသည် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများဆိုင်ရာ တိုက်ရိုက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု သို့မဟုတ် စာချုပ်စာတမ်းများ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအစုစု (Portfolio Investment) သို့မဟုတ် အခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ သို့မဟုတ် မြေယာအိမ်ရာ ဝယ်ယူရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု စသည်ဖြင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်း အမျိုးအစား၊ ရင်းနှီး မြှုပ်နှံမည့် ရန်ပုံငွေပမာဏနှင့် ယင်းတို့နှင့်ဆက်နွှယ်သည့် သတင်းအချက် အလက်များကို ဗဟိုဘဏ်သို့ အစီရင်ခံတင်ပြပြီး ဗဟိုဘဏ်၏ ခွင့်ပြုချက်ရယူ ရမည်။

၄၇။ ပြည်တွင်း၌ နေထိုင်သူသည် ဤစည်းမျဉ်း မပြဋ္ဌာန်းမီက အပိုဒ် ၄၆ ပါ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံခြင်းများကိုဆောင်ရွက်ခဲ့လျှင်သော်လည်းကောင်း၊ ဤစည်းမျဉ်း မပြဋ္ဌာန်းမီက ပြည်ပတွင်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် အခြားစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို သော်လည်းကောင်း ဤစည်းမျဉ်းပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဗဟိုဘဏ်သို့ ဆောလျင်စွာ တင်ပြရမည်။

၄၈။ ပြည်တွင်း၌ နေထိုင်သူသည် ပြည်ပမှ ချေးငွေများ ရယူခြင်း သို့မဟုတ် ပြည်ပမှ ချေးငွေများ ရယူ ပြည်ပမှ အခြားနည်းလမ်းများဖြင့် ချေးငွားခြင်း သို့မဟုတ် ချေးငွေရယူခြင်း ခြင်း ကဲ့သို့သော စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထားတို့ကို ဆောင်ရွက်သည့်အခါတိုင်း ဗဟိုဘဏ်က အခါအားလျော်စွာ ထုတ်ပြန်သည့် ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ ကြိုတင်ခွင့်ပြုမိန့် တောင်းခံရယူရမည်။

၄၉။ ပြည်တွင်း၌ နေထိုင်သူသည် အပိုဒ် ၄၈ အရ ပြည်ပမှ ချေးငွေများ ရယူခြင်းအတွက် ဗဟိုဘဏ်၏ ကြိုတင်ခွင့်ပြုမိန့်တောင်းခံရယူရာတွင် ချေးငွေ စာချုပ်နှင့်အတူ ဆက်နွယ်သည့် အထောက်အထားများကို ဗဟိုဘဏ်က အခါအားလျော်စွာ ထုတ်ပြန်သည့် ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ ပူးတွဲတင်ပြ ရမည်။

၅၀။ ပြည်တွင်း၌ နေထိုင်သူသည် အပိုဒ် ၄၈ အရ ပြည်ပမှ ချေးငွေများ ရယူ ခြင်းအတွက် ပူးတွဲတင်ပြသည့် ချေးငွေစာချုပ်နှင့် အထောက်အထားများတွင် ရှင်းလင်းပြည့်စုံစွာ ဖော်ပြထားခြင်းမရှိပါက ချေးငွေချေးယူသည့် ရည်ရွယ်ချက်၊ ချေးငွေပြန်လည်ပေးဆပ်မှုစည်းကမ်းချက်များ၊ ဗဟိုဘဏ်က အခါအားလျော်စွာ ထုတ်ပြန်သည့် ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ အခြားသတ်မှတ်ချက်များကို ပြည့်စုံစွာ တင်ပြရမည်။

၅၁။ ပြည်တွင်း၌ နေထိုင်သူသည် အပိုဒ် ၄၈ အရ ပြည်ပမှ ချေးငွေများ ရယူ ခြင်းအတွက် ချေးငွေရယူလိုသည့်အခါတိုင်းတွင် ဈေးကွက်ကိုအခြေခံသည့် အတိုးနှုန်းဖြစ်ကြောင်း အတည်ပြုချက်ပါရှိရမည်။

၅၂။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူ သည် အပိုဒ် ၄၈ အရ ပြည်ပမှ ချေးငွေများရယူခြင်းအပေါ် မြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်၏ ခွင့်ပြုချက်ရရှိပြီးသည့် ချေးငွေမှန်ကန်ကြောင်း စိစစ်အတည်ပြုပြီး မှသာ ချေးငွေအပေါ်ပေးရမည့် အတိုးများနှင့် ကြွေးမြီပြန်လည်ပေးဆပ်မှု လုပ်ဆောင်ချက်ကို ဆောင်ရွက်ရမည်။

၅၃။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင် ရရှိသူသည် အောက်ဖော်ပြပါ ငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့အစည်းများက ပြည်ပတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံရန် တောင်းခံတင်ပြလာသည့်အခါ ဗဟိုဘဏ်သို့ တင်ပြရမည်-
ငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့ အစည်းများ

(က) ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဘဏ်များနှင့် ချေးငွေအဖွဲ့အစည်းများ၊

(ခ) ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသည့် အဖွဲ့အစည်းများ-

- (၁) အာမခံကုမ္ပဏီများ၊
- (၂) ပင်စင်ရန်ပုံငွေအဖွဲ့အစည်းများ၊
- (၃) ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် စုဆောင်းထားသော ရန်ပုံငွေများဖြင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ။

၅၄။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူ တစ်ဖက်သတ် သည် ပြည်တွင်း၌ နေထိုင်သူတစ်ဦးချင်းစီမှ တင်ပြလာသည့် ပြည်ပမှ လွှဲပြောင်းမှုများ ပြည်တွင်း၌ နေထိုင်သူသို့လည်းကောင်း၊ ပြည်တွင်း၌နေထိုင်သူက ပြည်ပသို့ လည်းကောင်း အောက်ဖော်ပြပါ နိုင်ငံခြားငွေလွှဲပြောင်းမှုများအား စာတမ်း အမှတ်အသားဆိုင်ရာ အထောက်အထားများကို စိစစ်ပြီး ခွင့်ပြုနိုင်သော လွှဲပြောင်းပေးချေမှုများဖြစ်ပါက တစ်နှစ်လျှင် အများဆုံး အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၀,၀၀၀/- အထိ သို့မဟုတ် ယင်းနှင့်ညီမျှသော နိုင်ငံခြားငွေကို ဆောင်ရွက် ပေးနိုင်သည်-

- (က) လက်ဆောင်များ၊
- (ခ) အလှူဒါနများ၊
- (ဂ) ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းမှုစရိတ်များ၊
- (ဃ) အမွေများ၊
- (င) မြေယာအိမ်ရာ လွှဲပြောင်းရရှိငွေများ၊
- (စ) ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့က ခွင့်ပြုသော ထောက်ပံ့ငွေ သို့မဟုတ် အကူအညီပေးငွေများမှအပ အခြားထောက်ပံ့ငွေ သို့မဟုတ် အကူအညီပေးငွေများ။

၅၅။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူ သည် အပိုဒ် ၅၄ တွင် ဖော်ပြထားသော တစ်ဖက်သတ် လွှဲပြောင်းပေးချေမှု များအတွက် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၀,၀၀၀/- အထိ သို့မဟုတ် ယင်းနှင့် ညီမျှသော နိုင်ငံခြားငွေထက် ပိုများသည့်ပမာဏကို တောင်းခံတင်ပြလာပါက ဗဟိုဘဏ်သို့ တင်ပြပြီး ခွင့်ပြုချက်ရရှိမှသာ လုပ်ဆောင်ရမည်။

၅၆။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူ သည် ကုမ္ပဏီများက အပိုဒ် ၅၄ ပါ လွှဲပြောင်းပေးချေမှုများအတွက် တောင်းခံ တင်ပြလာခြင်းအား ဗဟိုဘဏ်၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့်သာ လုပ်ဆောင်ရမည်။

အခန်း (၈)

**ပြည်ပတွင်နေထိုင်သူ၏ ငွေလုံးငွေရင်းစာရင်းပိုင်းဆိုင်ရာ
လုပ်ဆောင်ချက်များ**

၅၇။ နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများက ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအဖြစ် သတ်မှတ်ထားသော ရန်ပုံငွေများကို ပြည်ပမှပြည်တွင်းသို့ ယူဆောင်လာသည့်အခါတိုင်း နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူမှ တစ်ဆင့် ဘဏ်စာရင်းလွှဲပြောင်းနည်းဖြင့်သာ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်းကို အတည်ပြုချက်ပါရှိသည့် အထောက်အထားတို့ဖြင့် ဗဟိုဘဏ်သို့ တင်ပြရမည်။

၅၈။ နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေနှင့် အထူးစီးပွားရေးဇုန်ဥပဒေများအရ သော်လည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံကုမ္ပဏီများအက်ဥပဒေအရ သော်လည်းကောင်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများနှင့်ပတ်သက်၍ စာတမ်းအမှတ်အသားဆိုင်ရာ အထောက်အထားများသည် ယင်းဥပဒေများပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဖြစ်စေရမည်။

အခန်း (၉)

**ငွေစက္ကူများနှင့် ငွေကြေးဆိုင်ရာ စာချုပ်စာတမ်းများအား
တင်ပို့ခြင်းနှင့်တင်သွင်းခြင်း**

၅၉။ ငွေစက္ကူများအား တင်ပို့ခြင်း၊ တင်သွင်းခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ အောက်ပါ အတိုင်း ဆောင်ရွက်ရမည်-

ငွေစက္ကူများ တင်ပို့ခြင်းနှင့် တင်သွင်းခြင်း

- (က) နိုင်ငံခြားသုံးငွေလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်ခွင့်လိုင်စင်ရရှိသူသည် ငွေစက္ကူများ တင်ပို့ခြင်း၊ တင်သွင်းခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ဗဟိုဘဏ်၏ ခွင့်ပြုမိန့်တောင်းခံရမည်။
- (ခ) ဗဟိုဘဏ်သည် တင်ပြတောင်းခံမှုများအား စာတမ်းအမှတ်အသားဆိုင်ရာ အထောက်အထားများဖြင့် စိစစ်ပြီး ခွင့်ပြုနိုင်သည်။

၆၀။ ပြည်တွင်း၌ နေထိုင်သူဖြစ်စေ၊ ပြည်ပ၌နေထိုင်သူဖြစ်စေ မြန်မာနိုင်ငံသို့ ဝင်ရောက်ရာတွင်လည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံမှ ထွက်ခွာရာတွင်လည်းကောင်း အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၀,၀၀၀/- ထက်ပိုသော နိုင်ငံခြားငွေ ငွေသား သို့မဟုတ် ယင်းနှင့်ညီမျှသော နိုင်ငံခြားသုံးငွေ သို့မဟုတ် ယင်းနှင့်ညီမျှသော ငွေကြေးဆိုင်ရာ စာချုပ်စာတမ်းများဖြစ်သည့် စာတိုက်ငွေလွှဲလွှာများ၊ ချက်လက်မှတ်များ၊ ငွေလွှဲလက်မှတ်များ၊ ခရီးသွားချက်လက်မှတ်များ၊ ငွေပေးအမိန့်

နိုင်ငံခြားသုံးငွေ ယူဆောင်ခြင်း

လက်မှတ်များနှင့် ငွေပေးကတိစာချုပ်များ၊ ငွေချေးသက်သေခံလက်မှတ်များ ပါရှိပါက အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနတွင် ကြေညာရမည်။

၆၁။ ပြည်ပတွင် နေထိုင်သူသည် မြန်မာနိုင်ငံသို့ ဝင်ရောက်စဉ်က ယူဆောင်လာသည့်ပမာဏထက်မပိုသော နိုင်ငံခြားငွေနှင့်ငွေကြေးဆိုင်ရာ စာချုပ်စာတမ်းများကို ကိုယ်နှင့်တစ်ပါတည်း မြန်မာနိုင်ငံမှ ပြန်လည်ယူဆောင်သွားနိုင်သည်။

အခန်း (၁၀)

နိုင်ငံခြားငွေလုပ်ဆောင်ချက်များနှင့်စပ်လျဉ်းသည့်

အစီရင်ခံစာများ

၆၂။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်ခွင့်လိုင်စင်ရရှိသူသည် လိုင်စင် အစီရင်ခံစာများနှင့်အညီ နိုင်ငံခြားသုံးငွေလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်ချက်အားလုံးကို ဗဟိုဘဏ်သို့ အစီရင်ခံတင်ပြရမည်။ အစီရင်ခံစာများ

၆၃။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်ခွင့်လိုင်စင်ရရှိသူသည် အပိုဒ် ၆၂ အရ အစီရင်ခံတင်ပြရာတွင် အစီရင်ခံစာတင်ပြမည့်ပုံစံ၊ အစီရင်ခံစာတွင် ဖော်ပြရမည့်အချက်များနှင့်ပတ်သက်၍ ဗဟိုဘဏ်က အခါအားလျော်စွာ ထုတ်ပြန်သည့် အမိန့်၊ အမိန့်ကြော်ငြာစာ၊ ညွှန်ကြားချက်များပါ သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ မည်သည့်နိုင်ငံခြားသုံးငွေတန်ဖိုးကိုမဆို ထည့်သွင်းဖော်ပြ၍ ဗဟိုဘဏ်သို့ အစီရင်ခံတင်ပြရမည်။

အခန်း (၁၁)

အထွေထွေ

၆၄။ အီလက်ထရောနစ် မြီစားကတ် သို့မဟုတ် မြီရှင်ကတ် သို့မဟုတ် အခြား အီလက်ထရောနစ် သို့မဟုတ် အွန်လိုင်းငွေပေးချေမှုနှင့် လွှဲပို့မှုများသည် အီလက်ထရောနစ် ဘဏ်လုပ်ငန်းစည်းမျဉ်းများ၊ မိုဘိုင်းဘဏ်လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ညွှန်ကြားချက်နှင့် ဤစည်းမျဉ်းနှင့်အညီ ဖြစ်ရမည်။ အီလက်ထရောနစ်
ကတ်များနှင့် အွန်လိုင်း
ငွေပေးချေမှုများ

၆၅။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင် ရရှိသူသည် အီလက်ထရောနစ်ကတ် ကိုင်ဆောင်သူများက ကတ်များတွင် ငွေဖြည့်ပေးရန်တင်ပြတောင်းခံခြင်းအား ဤစည်းမျဉ်းပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဖြစ်စေရန် စိစစ်၊ စစ်ဆေး အတည်ပြုပြီးမှ လုပ်ဆောင်ရမည်။

၆၆။ ပြည်တွင်း၌နေထိုင်သူသည် လုပ်ငန်းဖြင့်လည်းကောင်း၊ တာဝန်ဖြင့် လက်ဝတ်ရတနာများ ပြည်ပသို့ ယူဆောင်ခြင်း လည်းကောင်း၊ အခြားကိစ္စရပ်ဖြင့်လည်းကောင်း ကာလတို/ကာလရှည် ခရီး သွားလာသည့်အခါ တန်ဖိုးပမာဏအားဖြင့် ကျပ်တစ်ဆယ်သန်း ထက်မပိုသည့် တစ်ဆင့်စာဝတ်ဆင်ထားသော လက်ဝတ်ရတနာများကို ပြည်ပမှ ရောက်ရှိ လာသည့်အခါတွင် တစ်ပါတည်း ပြန်လည်ယူဆောင်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနတွင် ဝန်ခံကတိထားရှိပြီး မြန်မာနိုင်ငံမှ ပြည်ပသို့ ယူဆောင်နိုင်သည်။

၆၇။ မြန်မာနိုင်ငံသို့ခေတ္တလာရောက်သူများသည် မြန်မာနိုင်ငံသို့ဝင်ရောက်စဉ် က ယူဆောင်လာသည့် လက်ဝတ်ရတနာပစ္စည်းများကို အကောက်ခွန်ဦးစီး ဌာနတွင် ကြေညာခဲ့ပြီး အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနက အတည်ပြုထားသည့် အထောက်အထားမူရင်းတင်ပြလျက် အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် အဆိုပါ လက်ဝတ်ရတနာပစ္စည်းများအား မြန်မာနိုင်ငံမှထွက်ခွာရာတွင် ပြန်လည်ယူဆောင်သွားနိုင်သည်။

၆၈။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်ခွင့်လိုင်စင်ရရှိသူသည် နိုင်ငံတကာမှ နိုင်ငံတကာ လွှဲပြောင်း ပြည်တွင်းသို့ သို့မဟုတ် ပြည်တွင်းမှနိုင်ငံတကာသို့ သာမန် စာရင်းပိုင်းဆိုင်ရာ ပေးချေမှုများနှင့် လွှဲပြောင်းပေးချေမှုများနှင့် နိုင်ငံတကာမှ ပြည်တွင်းသို့ သို့မဟုတ် ပြည်တွင်းမှ နိုင်ငံတကာသို့ ငွေလုံးငွေရင်းစာရင်းပိုင်းဆိုင်ရာ လွှဲပြောင်းပေးချေမှုများကို နိုင်ငံခြားငွေဖြင့်သာ လုပ်ဆောင်ရမည်။

နိုင်ငံတကာ လွှဲပြောင်း ပေးချေမှုများ

၆၉။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်ခွင့်လိုင်စင်ရရှိသူသည် မြန်မာ နိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်၏ ခွင့်ပြုမိန့်ရရှိလျှင်ဖြစ်စေ၊ စာတမ်းအမှတ်အသား ဆိုင်ရာ အထောက်အထားများမပါရှိလျှင်ဖြစ်စေ၊ လွှဲပြောင်းပေးချေခြင်းကို ကျပ်ငွေဖြင့်သာ လုပ်ဆောင်နိုင်သည်။

ကျပ်ငွေဖြင့်လွှဲပြောင်း ပေးချေမှုများ

၇၀။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်ခွင့်လိုင်စင်ရရှိသူသည် ပြည်တွင်း၌ နေထိုင်သူအား အောက်ဖော်ပြပါ အခြေအနေများကိုအခြေပြု၍ ငွေကြေးဆုံးရှုံး နိုင်ခြေအန္တရာယ်အတွက် ကြိုတင်အကာအကွယ်ဆိုင်ရာ အခွင့်အလမ်းများကို ထုတ်ပေးနိုင်သည် -

ငွေကြေးအကာအကွယ် လုပ်ဆောင်ချက်

- (က) သွင်းကုန်လုပ်ငန်းရှင်များ- စီးပွားရေးလုပ်ငန်း/ကုမ္ပဏီ အမှန် တကယ်ရှိကြောင်း ကတိကဝတ်ပြုထားသည့် နိုင်ငံခြားငွေ လွှဲပြောင်းပေးချေခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ သေချာစွာ လေ့လာစိစစ်

ပြီးကြောင်း၊ ကတိကဝတ်ပါအတိုင်း သတ်မှတ်ကာလအတွင်း ငွေပေးချေမှုပြုလုပ်နိုင်ရန် ကြိုတင်အကာအကွယ်ကို စီစဉ်နိုင်ကြောင်း၊ တာဝန်ခံအတည်ပြုထားသည့် စာတမ်းအမှတ်အသားဆိုင်ရာ အထောက်အထားများကို နိုင်ငံခြားသုံးငွေများရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူထံသို့ ထုတ်ပေးရမည်။

(ခ) ပို့ကုန်လုပ်ငန်းရှင်များ- စီးပွားရေးလုပ်ငန်း/ကုမ္ပဏီ အမှန်တကယ်ရှိကြောင်း နိုင်ငံခြားငွေပြန်လည်ရရှိမည့်အခြေအနေကို စိစစ်အတည်ပြုထားကြောင်း၊ ရရန်ရှိသည်များကို ကတိပြုထားသည့် သတ်မှတ်ကာလအတွင်း ရရှိနိုင်ရန်အတွက် ကြိုတင်အကာအကွယ်စီစဉ်နိုင်ကြောင်း၊ တာဝန်ခံ အတည်ပြုထားသည့် စာတမ်းအမှတ်အသားဆိုင်ရာ အထောက်အထားများကို နိုင်ငံခြားသုံးငွေများ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသည့် လုပ်ငန်းလိုင်စင်ရရှိသူထံသို့ ထုတ်ပေးရမည်။

၇၁။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်ခွင့်လိုင်စင်ရရှိသူသည် ငွေချေးသက်သေခံလက်မှတ်များအား နိုင်ငံတော်အတွင်းနှင့် နိုင်ငံတော် နှင့် အခြားနိုင်ငံများအကြား လွှဲပြောင်းခြင်းကို ငွေချေးသက်သေခံလက်မှတ်များ လဲလှယ်ရောင်းဝယ်ရေးဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့် အညီ လုပ်ဆောင်ရမည်။

ငွေချေးသက်သေခံလက်မှတ်များ လွှဲပြောင်းခြင်း

၇၂။ နိုင်ငံခြားသုံးငွေလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်ခွင့်လိုင်စင်ရရှိသူသည် မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်ဥပဒေ၊ နိုင်ငံခြားသုံးငွေစီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေ၊ ငွေကြေးခဝါချမှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေ၊ အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေနှင့် တည်ဆဲဥပဒေတစ်ရပ်ရပ်အရ ပြဋ္ဌာန်းသည့် နည်းဥပဒေ၊ စည်းမျဉ်းများ၊ အမိန့်များ၊ အမိန့်ကြော်ငြာစာများ၊ ညွှန်ကြားချက်များနှင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို တိကျစွာလိုက်နာရမည်။

ဥပဒေနှင့်အညီ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရေး

(ပုံ) ကျော်ကျော်မောင်
ဥက္ကဋ္ဌ
မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်